
MANİSA'NIN Kırkağaç ilçesine sün-
net töreninde sahne almak için giden

sanatçı, ülkenin dört bir yerinde mey-
dana gelen orman yangınları olduğunu
söylerken, “Artık sağa sola yanan sigara
atma cahilliğine bir dur demek lazım. Bir-
ilerinin tepki göstermesi gerekiyor. Artık
bu cehalet, bile bile yakmak kadar
tehlikeli bir hale büründü. Toplum
nazarında bu tip şeylerin nor-
malleşmemesi gerekiyor. Yani bu kadar
rahat bir şekilde sigara izmaritini kuru ot-
ların üzerine normal bir şekilde insan-
ların atamaması gerekiyor. Böyle böyle
toplum olarak düzeleceğiz diye ümit
ediyorum ama insanlar da elinden
geldiğince birilerini uyarma görevini de
yerine getirmesi lazım” dedi. Uyardığı
sürücünün kendisine "Burası otoban ne
olacak ki" demesi üzerine şok olan
Yıldızdoğan, o bölgede 7 kez yangın çık-
tığına bizzat tanık olduğunu belirtti. 

ORMANLAR HEPİMİZİN.... SAHİP ÇIKALIM

AK Parti Grup Başkanvekili ve Ma-
nisa Milletvekili Bahadır Yenişe-

hirlioğlu, TİP Genel Başkanı Erkan
Baş'ın Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan'a yönelik "Padişah bozuntusu"
sözlerine tepki göstererek, "Faşizmin
argümanlarına, cehaletin siyasetçi
görünümlü payandalarına ve kaos sim-
sarlarına karşı demokrasinin gücüyle mücadele etmeyi
sürdüreceğiz. Sahte barış, hak ve eşitlik çağrılarıyla etrafa
edep dersi vermeye çalışanları, evvela kendi kapılarının
önünü süpürmeye; görevlerinin ciddiyetini hatırlayarak
hudutlarını öğrenmeye davet ediyoruz" dedi.

“PADİŞAH BOZUNTUSU” SÖZLERİNE TEPKİ
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Kuru otların olduğu yol kenarına sigarasını atan sürücüye sanatçı Yıldırım Yıldızdoğan müdahale etti

Otobanda seyir halinde
giden araçtan yanan
sigara atıldığını gören
THM Sanatçısı Yıldırım
Yıldızdoğan otomobilini
durdurup öndeki araca
koşarak önce duyarsız
sürücüye tepki gösterdi,
ardından da yanan
sigarayı söndürdü.  

YANMAK iÇiN BiR KIVILCIM YETiYOR
“ARTIK SAGA SOLA 
YANAN SiGARA ATMA 
CAHiLLiGiNE BiR DUR
DEMEK LAZIM!”

SON ORMAN  

ÇIKARANLAR
TUTUKLANDI!

YANGINLARINI

ADALET Bakanı Tunç, sosyal
paylaşım sitesi X hesabından

yaptığı paylaşımda, “12-17 Ağus-
tos tarihleri arasında Aydın,
Muğla, İzmir, Manisa, Tunceli,
Bolu ve Uşak olmak üzere 7 ilim-
izde meydana gelen orman
yangınları hakkında ilgili
Cumhuriyet Başsavcılıkları
tarafından yürütülen soruştur-
malar kapsamında şu ana kadar
toplam 22 şüpheli gözaltına alın-
mış olup, şüphelilerden 9'u tutuk-
lanmış, 5'i hakkında adli kontrol
kararı verilmiş, 1'i ifadesinin
ardından serbest bırakılmıştır. 7
şüphelinin gözaltı işlemleri
devam etmektedir” dedi. 

ADALET Bakanı Tunç, sosyal
paylaşım sitesi X hesabından

yaptığı paylaşımda, “12-17 Ağus-
tos tarihleri arasında Aydın,
Muğla, İzmir, Manisa, Tunceli,
Bolu ve Uşak olmak üzere 7 ilim-
izde meydana gelen orman
yangınları hakkında ilgili
Cumhuriyet Başsavcılıkları
tarafından yürütülen soruştur-
malar kapsamında şu ana kadar
toplam 22 şüpheli gözaltına alın-
mış olup, şüphelilerden 9'u tutuk-
lanmış, 5'i hakkında adli kontrol
kararı verilmiş, 1'i ifadesinin
ardından serbest bırakılmıştır. 7
şüphelinin gözaltı işlemleri
devam etmektedir” dedi. 

AFET ve Acil
Durum Yönetimi

(AFAD) Başkanı Okay
Memiş, 15 Ağustos'ta
başlayan orman
yangınlarında ilk
tespitlere göre İzmir, Manisa ve
Aydın'da toplam 142 yapının etk-
ilendiğini söyledi. Memiş, İzmir,
Manisa, Aydın, Uşak, Muğla,
Karabük ve Bolu'da etkili olan
büyük ölçekli orman yangınla -
rının yaşandığını ifade etti.

GORDES ORMAN
YANGINI KONTROL

ALTINA ALINDI!

AFAD BAŞKANI MEMiŞ
SON DURUMU PAYLAŞTI 

Yenişehirlioğlu’ndan TiP
lideri Baş’a yaylım ateşi!

iYi Partili Cenk Özatıcı 
hükümete yüklendi:
Eksikleri görmeniz

için daha kaç 
orman yanacak?

MANİSA’DA orman
yangınının

yaşandığı bölgeleri zi-
yaret eden İYİ Parti
Genel Başkan Yardım-
cısı Cenk Özatıcı, in-
celemelerini tamamlamasının
ardından partisinin Manisa İl
Başkanlığı’nda açıklamalarda bu-
lundu. Ülke genelindeki orman
yangınlarında 3 zafiyetin öne çık-
tığını dile getiren İYİ Partili Öza-
tıcı, bu üç sebebi ‘planlama’,
‘koordinasyon’ ve ‘ekipman’
olarak sıraladı. 

Yunusemre GES açılıyor
SÜRDÜRÜLEBİLİR
enerji üretimine

Yunusemre Belediyesi de
katılıyor. Karaahmetli Ma-
hallesi’nde kurulan Güneş
Enerji Santrali’nin açılışı
bugün yapılacak. Santral
hizmete girdiğinde belediye
kullandığı elektriği güneş-
ten üretirken; aynı za-
manda aylık 2 milyon 500
bin TL kazanacak.

Işsizlik rakamları açıklandı
TÜRKİYE İstatistik Kurumu
(TÜİK), nisan-haziran dönem-

ine ilişkin iş gücü istatistiklerini
açıkladı. Buna göre, 15 ve daha
yukarı yaştaki kişilerde işsiz sayısı
bu yılın ikinci çeyreğinde bir
önceki çeyreğe göre 23 bin kişi
artarak 3 milyon 156 bin kişi oldu.
İşsizlik oranı ise değişim göster-
meyerek yüzde 8,8 seviyesinde
gerçekleşti. İşsizlik oranı erkek-
lerde yüzde 7,3, kadınlarda yüzde
11,7 olarak tahmin edildi. 5’te

7’de

7’de

7’de

5’te4’te4’te 7’de
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Türkiye Matrak Federasyonu Başkanı Matrakçı Efkan Çalış, Manisa Şehzadeler Muaythai Eğitim Merkezi’nde matrak eğitimi gerçekleştirdi. 

Manisa’da ‘Matrak’ eğitimi

Burhan AKDEMİR

TÜRKİYE Matrak Federas-
yonu Başkanı Matrakçı Efkan
Çalış, Manisa Şehzadeler Mu-
aythai Eğitim Merkezi’nde mat-
rak eğitimi gerçekleştirdi.
Matrakçı Efkan Çalış, Osmanlı
döneminde kılıç eğitimi ve tek-
niklerinin temelini oluşturan,
ancak unutulan matrak sporu-
nun yeniden hayat bulması için
gayret gösteriyor. 

1988 yılında mücadele sa-
natlarına başlayan Efkan Çalış,
2008 yılında ise matrak sanatı-
nın tarihi ve kültürel yapısını ge-
lenekte olduğu üzere tekrar
gündeme taşıyarak eğitimlerini
vermeye başladı. Çalış, Evliya
Çelebi’nin seyahatnamesinde
geçtiği gibi bu spora adını
veren spor aleti matrakı bir so-
panın çevresini sünger ve dı-
şına deri sararak tekrar yaptı. 

Sporcuların birbirlerine te-
şekkür etmesiyle başlayan ve
özür dilemesiyle sona eren bu
sporda rakipler farklı hareketler
ve tekniklerle ellerindeki matrak

ile birbirlerinin başına dokun-
masıyla başlıyor. Rakibinin ba-
şına dokunmaması için elindeki
sünger ve deriden yapılan kal-
kanla karşı konulan bu sporda

karşılıklı saygı esas alınıyor.
Sert vurmak ve kural dışı hare-
ket etmek kesinlikle yasak. 

Matrakçı Efkan Çalış, Türki-
ye’nin her yerinde bu eğitimleri
verdiklerini kaydederek, “Fede-
rasyon olarak çeşitli çalışmalar
düzenliyoruz.

Hakem, antrenörler yetişti-
riyoruz. Türkiye’de ve yurt dı-
şında geleneklerimizi
tanıtıyoruz. Bize has olan milli
değerlerimizi tanıtıyoruz. Ülke-
mizde halk eğitim merkezleri
aracılıyla matrak sporu için
kurslar düzenleniyor. Bu mer-
kezler sayesinde istihdama da
destek oluyoruz. Aynı zamanda
Kültür ve Turizm Bakanlığı’nın
sanatçısı kimliğine sahibim. Al-
manya, Litvanya, Rusya ve
Bosna Hersek’te bu sporu ya-
pıyoruz. Rusya’da bu sporu
yapan öğrencilerimiz var. Gele-
neksel sporumuzu, ata sporu-

muzu yeniden tanıtmalıyız”
dedi.

MATRAK SPORUNUN 
GEÇMİŞİ

Osmanlı döneminde Kanuni
Sultan Süleyman döneminde
Matrakçı Nasuh tarafından ge-
liştirilen matrak, daha fazla kılıç

talimi yaptırılması kapsamında
yaralanmaların önüne geçilmesi
amacıyla padişahlara, sultan-
lara, yeniçerilere öğretildi. Hatta
4. Murat, 160 tekniği olan ‘mat-
rak’ın neredeyse 70’inden faz-
lasını öğrendi.

Kanuni Sultan Süleyman,
Matrakçı Nasuh’a beraat tak-
dim ediyor. 1826 yılında Yeni-
çeri ocağının kaldırılması ve
kılıç talimleri yasaklanınca mat-
rak unutuldu. 

Efkan Çalış, yıllar sonra
matrak oyununu yeniden can-
landırmaya başladı. Gazi Üni-
versitesi, Kırıkkale ve
Çanakkale 18 Mart Üniversite-

lerinde akademik destek aldı.
Akademisyen kadro ile teknik
taktik, oyun kuralları, kültürel
motifler ve manevi yapısını isti-
şare ederek oluşturdu.  Efkan
Çalış’ın girişimleriyle matrak
sporu 2011 yılında Gençlik ve
Spor Bakanlığı’nın resmi sporu

haline geldi. Bakanlığa bağlı
Gençlik Kampları ve Gençlik
Merkezlerinde binlerce gence
öğretilen bir spor oldu2019 yı-
lında ise Türkiye Matrak Fede-
rasyonu kuruldu. Federasyon
Başkanlığı görevini Efkan Çalış
yaparken, ikinci başkanlığı Ab-
dülvahit Alagöz yaparken, Ediz
Barış ise Matrak Teknik Komite
üyesi olarak görev yapıyor. 130
civarında antrenör var. Ayrıca
Tomak oyunu, Tulum oyunu,
Cenk oyunu, Türk kılıcı, Yata-
ğan Kılıcı, Osmanlı kılıcı gibi
alanları bulunuyor.  2022 yılında
geleneksel spor olarak kabul
edildi. 
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İl ve içe merkezlerinde 
3 günlük hava tahmini

HAVA DURUMU SAYFA

0236 239 67 44

GÜRSEV ECZANESİ 
0236 238 72 77

HEKİMOĞLU ECZANESİ 

AKSAKAL ECZANESİ

0236 232 23 23

0236 231 59 67

NÖBETÇİ 
ECZANELER
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NUR EGE ECZANESİ
1648 - Lens Savaşı: Otuz Yıl Savaşları'nın sonu.
1831 - ABD'de köleler, Nat Turner'in liderliğinde ayaklandı.
1866 - ABD Başkanı Andrew Johnson, Amerikan İç Savaşı'nın bittiğini resmen ilan etti.
1914 - I. Dünya Savaşı: Alman Birlikleri, Brüksel'i işgal etti.
1940 - Sürgündeki Rus devrimci Leon Troçki, Meksiko'da saldırıya uğradı ve ertesi gün
öldü.
1941 - Yahudiler için Drancy toplama kampının oluşturulması.
1946 - Erzurum'da meydana gelen depremde 330 kişi hayatını kaybetti
1949 - Macaristan Halk Cumhuriyeti ilan edildi.
1953 - SSCB, hidrojen bombası denediğini resmen açıkladı.
1960 - Senegal, Mali Federasyonu'ndan ayrıldı ve bağımsızlığını ilan etti.
1975 - NASA, Viking 1 adlı uzay aracını Mars'a doğru yola çıkardı.

GÜNÜN OLAYI

İl Emniyet Müdürlüğü ekiplerince il genelinde yapılan “Manisa güven ve huzur” uygulamasında 
7 aranan şahıs yakalanırken, 158 araç sürücüsüne 640 bin 112 TL para cezası uygulandı

Burhan AKDEMİR
MANİSA İl Emniyet Müdür-

lüğü, 18 Ağustos Pazar günü
14.00-16.00 ve 21.00-00.00
saatleri arasında il genelinde eş
zamanlı olarak, 136 ekip 444
personelin katılımıyla "Manisa
güven ve huzur” adında uygu-
lama gerçekleştirdi.

Uygulamada, 4 bin 525 kişi
sorgulanırken 7 aranan şahıs
yakalandı.

186 aracın denetlendiği uy-
gulamada 158 sürücüye top-
lam 640 bin 112 TL para cezası
uygulandığı ve 15 aracın trafik-
ten men edildiği bildirildi.

Denetimlerde 14 adet sen-
tetik ecza hapı ele geçilirken 5
şahıs hakkında adli işlem baş-
latıldı.

Ayrıca, 133 umuma açık is-
tirahat ve eğlence yeri, 73 park
ve bahçe, 31 metruk bina, 5
otogar ve tren garı kontrol
edildi. Bu denetimlerde, 1 iş
yerinde kapalı alanda tütün
mamulleri tüketildiği tespit edi-

lerek tutanak tutuldu. 
Manisa halkının huzur ve

güvenliği için çalışmalarını sür-
düren Manisa İl Emni-

yet Müdürlüğü,
suç ve suçlu-

larla müca-
delesine
aralıksız
devam
edeceğini
vurguladı. 

Polis güven ve huzur için mesaide

Kontrolden çıkan araç
ağaca çarptı: 1 ölü 

MANİSA'NIN Alaşehir ilçe-
sinde meydana gelen trafik ka-
zasında 1 kişi hayatını kaybetti.   

Alaşehir'de oto yıkama işi
yapan Mustafa Ağır (28) dün
sabaha karşı saat 04.00 sırala-
rında kullandığı 45 ASK 139
plakalı otomobiliyle Alaşe-
hir’den evinin olduğu Toygar
Mahallesi’ne giderken direksi-
yon hakimiyetini kaybederek
yol kenarında bulunan ağaca
çarptı. Mustafa Ağır, olay ye-
rinde hayatını kaybetti. Jandar-
manın kaza ile ilgili
soruşturmayı sürdürüyor. İHA 

Demirci’de 4 sokakta doğal gaz 
kutularının montajı yapıldı

Burhan AKDEMİR
BAŞKAN Erkan Kara’nın gi-

rişimleri ile Demirci’deki doğal
gaz onarım, bakım ve gaz ar-
zında çalışmalara hız verildi.

Belediye Başkan Erkan Ka-
ra’nın Mayıs ayında Ankara
BOTAŞ’ta yaptığı görüşmeler
ve girişimler neticesinde 22
Mayıs’ta Beyazıt mahallesinde
tadilat çalışmalarına başlan-
mıştı.

Çalışmalar kapsamında AK-
SAGAZ ekiplerince Belediyemi-
zinde destekleri ile 

Menderes 3. Sokak
Nezih Demirkent Caddesi
Şenol Sokak
Şehit İhsan Tüfenkçi So-

kak'ta evlere doğal gaz bağlan-
tılarının yapılması amacıyla
bağlantı kutularının montajları
gerçekleştirildi. 

Diğer yandan Yıldız sokak,
Menderes Bulvarı 4. Sokak,
Akarsu camii sokak ve Park
Sokakta doğal gaz onarım ça-

lışmaları da aralıksız sürüyor. 
BAŞKAN ERKAN KARA
"HEMŞERİLERİMİZE 
VERDİĞİMİZ SÖZLERİN 
TAKİPÇİSİYİZ”
Belediye Başkanımız Erkan

Kara " Girişimlerimiz netice-
sinde Beyazıt mahallemizde
başlayan doğal gaz onarım ça-
lışmaları hızla sürüyor. Ekipler
Beyazıt mahallesinde onarımla-
rın tamamlandığı sokaklarda
gaz arzının sağlanması için 4
sokakta doğal gaz kutularının
montajını yaptı. Hedefimiz Be-
yazıt mahallesinde onarım ça-
lışmalarının devam ettiği
sokaklarında tamamlanmasının
ardından sıkıntı yaşanan diğer
mahallelerde de gereken çalış-
maların yapılmasıdır " dedi.
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İYİ Parti Genel Başkan Yardımcısı Cenk Özatıcı, partisinin Manisa İl Başkanlığı’nda açıklamalarda 
bulundu… Özatıcı’nın gündeminde Manisa’da ve ülke genelindeki yangınlar vardı

Eksikleri görmeniz için daha kaç orman yanacak?
İYİ Partili Özatıcı Manisa’dan hükümete yüklendi:

Burhan AKDemir
mAnisA’DA orman yangı-

nının yaşandığı bölgeleri ziyaret
eden İYİ Parti Genel Başkan
Yardımcısı Cenk Özatıcı, ince-
lemelerini tamamlamasının ar-
dından partisinin Manisa İl
Başkanlığı’nda açıklamalarda

bulundu. Ülke genelindeki
orman yangınlarında 3 zafiyetin
öne çıktığını dile getiren İYİ Par-
tili Özatıcı, bu üç sebebi ‘plan-
lama’, ‘koordinasyon’ ve
‘ekipman’ olarak sıraladı.

Özatıcı, “Bu memleketin
daha fazla yangın söndürme

uçağına daha fazla yangın sön-
dürme helikopterine ihtiyacı
var. Sizin bunu idrak etmeniz
için daha kaç orman yangını
gerekiyor daha kaç evin kül ol-
ması daha kaç tarlanın zeytin
ağacının fidanın yanması gere-
kiyor?” ifadelerini kullandı.

Manisa’nın Gördes ilçe-
sinde başlayan orman yangını
6’ncı gününde kontrol altına alı-
nabildi. Yangın Gördes’le bir-
likte Salihli ve Gölmarmara’yı
da etkilerken, yangın bölgesine
incelemelerde bulunan İYİ Parti
Genel Başkan Yardımcısı Cenk
Özatıcı, İYİ Parti Manisa İl Baş-
kanlığı’nda basın açıklaması
yaptı. 

Orman yangınlarının önüne
geçilememesini hükümetin
yanlış politikalarına bağlayan
Özatıcı, 2024 yılı bütçesinde
Orman Genel Müdürlüğüne
uçak alınması için 500 milyon
TL bütçe ayrıldığını ifade eden
Özatıcı, bu bütçenin kullanılma-
dığını savundu. 

Özatıcı, şöyle devam etti:
“Neden satın almıyorlar, çünkü
kiralama işlemlerinde rant var,
satın almada yok. Şimdi Orman
Genel Müdürlüğü çıksın bir
açıklama yapsın, desin ki ‘biz
şu sebepten dolayı 500 milyon
liralık bütçemizi kullanmadık.’
Çıksın söylesin. Manisa’mızın
yangın bölgelerine ziyarette bu-
lunduk. Salihli Hacıhıdır, Poy-
raz, Kale, Gördes’te Boyalı,
Kavacık, Yeniköy’de bulunduk.
Maalesef tamamen yok olan
Karayakup köyünde bulunduk.
Vatandaşlarımızla hemhal
olduk, yalnızca olanları değil,
olması gerekenler üzerine de
konuştuk. 

Olanlar nedir, olması gere-
kenler nedir, zafiyetler nedir,
talepler nedir… Bu konular
üzerinde konuştuk.”

“yAnGInLArDA 3
ZAFiyet VAr”
Ülke genelindeki orman

yangınlarında 3 zafiyetin öne
çıktığını dile getiren İYİ Partili
Özatıcı, bu üç sebebi ‘plan-
lama’, ‘koordinasyon’ ve ‘ekip-
man’ olarak sıraladı. Özatıcı
sözlerini şöyle sürdürdü: 

“Manisa'yı ve Gölmarma-
ra'yı ele alalım. Gördes Bara-
jı’nın yapılmasıyla birlikte
Marmara gölü kurudu.

Çünkü plansız su politikası
sonucunda, Marmara gölü
beslendiği hafızalardan yoksun
ve mahrum bırakıldı. Su kay-
naklarının kurması, bölgedeki
ekosistemin bozulması, en ni-
hayetinde daha fazla yangın
tehdidine sebep oluyor. Bir
başka plansızlık öngörüsüzlük,
bölgede köy çevrelerinde gö-
letlerin oluşturulmasıdır. Hangi
muhtara gittiysek, kimle konuş-
tuysak aynısını işittik.

Yıllardan beri Orman Mü-
dürlüğü bölgedeki vatandaşla-
rımızın kendi imkanlarıyla gölet

oluşturmasını engelledi. 
Dolayısıyla köye yakın yer-

lerde göletlerin olmaması, heli-
kopterlerin su temini için baraja
gitmesine, zaman kaybetme-
sine yangının yayılmasına
sebep oluyor.

Bir diğer mesele koordinas-
yon noksanlıkları… Yangın sön-
dürme çalışmaları maalesef
bölgeyi bilmeyen kişilerce sevk
ve idare ediliyor. Bizzat sahada
vatandaşlarımızın ifadeleri, do-
zerler doğru zamanda doğru
noktadan şeritleri çekemiyor.
Hantal bir emir komuta zinci-
rinde inisiyatif alamayan görev-
liler, göz göre göre yangının
büyümesine sebep oluyor. Yan-
gın söndürme helikopterleri, bir
alandaki yangını tam olarak
söndürmeden başka bir alana
gitmek zorunda bırakılıyor. 

Ve büyük bir bürokratik yoz-
laşmaya karşı karşıyayız. Kale
köyünde vatandaşlarımız geldi-
ler, anlattılar bizzat gözleri ile

gördüklerini ifade ettiler.
Kaymakam ve beraberin-

deki heyet, vali görüntülü ola-
rak arıyor, görüntülü aramadan
çok kısa bir süre sonra yangın
söndürme helikopterleri böl-
geye giriyor, bu tabi görüntülü
olarak valiye gösteriliyor. 

Görüntülü konuşma bittik-
ten kısa süre sonra, helikopter-
lerin tamamı ayrılıyor bölgeden.
Ve buradan bakın açıkça söylü-
yorum Sayın Vali bana darılma-
sın, çünkü ben doğrudan
bölgedeki vatandaşların söyle-
diklerini söylüyorum, görevimi

yapıyorum, yalnızca onların se-
sine ses oluyorum.

Vali bey, vatandaşlarımızın
ricadır istirhamıdır, üst düzey
yönetici arkadaşlar yalnızca
öyle helikopterden tepeden
bakıp da geriye dönmesinler,
buyursunlar sahaya insinler va-
tandaşlarımızın şikayetlerini
dinlesinler. Kaldı ki sahaya indi-
ğinizde de, her nereye gittiysen
bana söylenen şu oldu, vatan-
daşlar koruma ordusundan
mülki idare amirlerine yaklaşmı-
yorlar. Valinin yanına yaklaşa-
mıyor

Üçüncü konu da ekipman
konusu. Salihli'de yangınlar
başlıyor, insanların evleri arsa-
ları yanıyor hayvanlar telef olu-
yor. 6 tane helikopter geliyor,
yangın söndürme için çalışıyor-
lar ama saat 18.30-19.00 oldu
mu çalışmayı durduruyorlar ve
oradaki insanları oradaki hay-
vanları insanların malını canını
riskini köylerimizi ilçelerimizi

kaderine terk ediyorlar. Çünkü
o saatten sonra bir tane heli-
kopter çalışabiliyor bunların
içinde gece görüşü olan tek bir
helikopter var durum budur.
Orman Bakanlığı, hükümet,
2019’daki yangınlarda,
2020’de, 2021’de, 2022’de,
2023’te bir türlü akıllanmadınız,
bir türlü anlayamadınız, bu
memleketin daha fazla yangın
söndürme uçağına daha fazla
yangın sönd

ürme helikopterine ihtiyacı
var. Sizin bunu idrak etmeniz
için daha kaç orman yangını
gerekiyor daha kaç evin kül ol-
ması daha kaç tarlanın zeytin
ağacının fidanın yanması gere-
kiyor?”

teK sOrumLu sICAK 
hAVA mI?
Özatıcı, açıklamasının so-

nunda şu ifadeleri kullandı: “En
az önümüzdeki 6 yıl her yaz bu
yangınlar devam edecek. Bunu
sadece biz söylemiyoruz.
Orman Bakanlığındaki büro-
kratlar söylüyor.

Türkiye, Mecliste milletve-
killiği sıfatını taşıma konusunda
noksanlık gösteren kişilerin
yumruklaşmalarını konuşurken,
burada vatandaşların buğdayı,
samanı, zeytin ağacı, evi, barkı,
emeği, canı yanıyor. Bu ağalar,
paşalar eğer zahmet ederse,
oradaki vatandaşın yanına gi-
derse, onları dinlerse Türki-
ye’nin gerçek gündemini ve
gerçek dertlerini görecekler. 

Yitip giden emekler, yitip
giden canlar, yitip giden hane-
ler… Tek sorumlu sıcak hava
mı? Hayır. Tek sorumlu küresel
ısınma mı? Hayır. Sebebi mil-
lete gönlünü ve kulağını ka-
patmış siyasilerdir. Sebebi
devlet yönetimi ehliyetini ve
kabiliyetini kaybetmiş ülkeyi
yönetemeyen sadece idare
edebilen hükümettir. 

Sebebi netice itibariyle
plansızlıktır koordinasyonsuz-
luktur ve ekipman eksikliğidir.
Önümüzdeki yaz dönemine
kadar bu noksanlıklar tamam-
lanmazsa maalesef bir dahaki
yıl yine burada bu toplantıyı
yapmak zorunda kalacağız.
İşte bu basın açıklaması bir
kez daha yapılmasın diyedir
bu yapmış olduğumuz çalış-
malar.”

CHP Gençlik Kollarında 
ikinci Aktürk dönemi

Burhan AKDemir
Cumhuriyet Halk Partisi (CHP) Alaşehir İlçe Başkanlı-

ğında Gençlik Kolları Olağan Kongresi yapıldı.
Yapılan seçimlere tek listeyle giren mevcut başkan İsmail

Aktürk, güven tazeleyerek yeniden başkan seçildi.
İlçe Lokalinde gerçekleşen kongreye Alaşehir Belediye

Başkanı Ahmet Öküzcüoğlu, İlçe Başkanı Mehmet Kayacık,
Manisa İl Gençlik Kolları Başkan Adayları Onur Çabuk , Ber-
kant Kayıkçı ,Emre Demir ile birlikte çok sayıda partili katıldı. 

Kullanılan oylar neticesinde yeniden Gençlik Kolları Baş-
kanlığına seçilen İsmail Aktürk, yaptığı teşekkür konuşma-
sında, “2 yıl boyunca büyük bir gururla yürütmüş olduğum
başkanlık görevini sizlerden aldığım destek ile iki yıl daha
yapmak için olur aldım. Katılım sağlayarak parti binamızı dol-
duran siz değerli partililerimize teşekkür ediyorum. 

Birlikte daha nice büyük zaferler kazanacağız” dedi. 
Aktürk, tarafından oluşturulan Gençlik Kolları Yönetim Ku-

rulunda; Abdullah Çelebi, Emre Badem, Hüseyin Davas, Hü-
seyincan Akyay, Talip Turcan, Safiyegül Taş, Elif Türken,
Melike Erdoğan, Leyla Özdem, Ali Doğan, Zühtü Kaan Erdem
ve Hasan Özbek yer aldı.

lideri Baş’a yaylım ateşi!
Yenişehirlioğlu’ndan TİP

Cansu meriç 
AK PArti Grup Başkanvekili ve Manisa Milletvekili Bahadır

Yenişehirlioğlu, TİP Genel Başkanı Erkan Baş'ın Cumhurbaş-
kanı Recep Tayyip Erdoğan'a yönelik "Padişah bozuntusu"
sözlerine tepki göstererek, "Faşizmin argümanlarına, cehaletin
siyasetçi görünümlü payandalarına ve kaos simsarlarına karşı
demokrasinin gücüyle mücadele etmeyi sürdüreceğiz." dedi.
Türkiye İşçi Partisi(TİP) Genel Başkanı Erkan Baş’ın, Nevşe-
hir’in Hacıbektaş ilçesindeki eski Pazar Yeri’nde yaptığı konuş-
mada, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’a yönelik
“Padişah bozuntusu” sözlerine AK Parti Grup Başkanvekili ve
Manisa Milletvekili Bahadır Yenişehirlioğlu’ndan yanıt geldi.
“Cumhurbaşkanımızı hedef alan iddia ve iftiraları, bu sabıkalı
zihniyetin millet iradesini tehdit edecek kadar pervasızlaştığını
göstermiştir” diyen AK Partili Bahadır Yenişehirlioğlu, şu ifade-
leri kullandı: 

“Fikir üretme noktasında aciz kalanlar, konu; siyaset sahne-
sinde haramilik, Gazi Meclis’te eşkıyalık, sokakta sahtekarlık
yapmak olduğunda meydanı kimseye bırakmamaktadır. Siyasi
iklimi nezaketten uzaklaştıran, ayrışmadan motive olan, her
platformu gerilimi tırmandırmak için bir araç olarak kullanan bu
zehirli dil; bizim için yok hükmündedir! Siyasi tarihimizde pek
çok emsali olan bu kirli dil daima kullanana zarar vermiştir. Türk
siyasetini felç etmekten başka amacı olmayan bu zehrin pan-
zehiri ise aziz milletimizle kurduğumuz birlik ve beraberlik ruhu-
dur.” Kaos simsarlarına karşı mücadele edeceklerini
vurgulayan Yenişehirlioğlu, “Faşizmin argümanlarına, cehaletin
siyasetçi görünümlü payandalarına ve kaos simsarlarına karşı
demokrasinin gücüyle mücadele etmeyi sürdüreceğiz.

Ömrünü milletine hizmete adamış Cumhurbaşkanımız
Sayın Recep Tayyip Erdoğan’a aklınca aba altından sopa gös-
termek kimsenin haddi değildir, olamaz. Sahte barış, hak ve
eşitlik çağrılarıyla etrafa edep dersi vermeye çalışanları, evvela
kendi kapılarının önünü süpürmeye; görevlerinin ciddiyetini ha-
tırlayarak hudutlarını öğrenmeye davet ediyoruz” dedi.



YENİLENEBİLİR enerji ala-
nına yatırım yapan Yunusemre
Belediyesi, Karaahmetli Mahal-
lesinde kurduğu Güneş Enerji
Santrali (GES) bugün törenle
açılıyor. 75 bin metrekare
alanda kurulan güneş enerji
santralinde 4 megawattlık
enerji üretilecek. 8 bin 624 adet
polikristal panelin bulunduğu
santralde ayrıca Türkiye’de tek
olarak 20 milyon TL Katma
Değer Vergisi (KDV) muafiyeti
alındı. 113 milyon liraya mal
olan GES’te belediye tükete-
ceği elektriğe ücret ödemezken
aynı zamanda aylık 2 milyon
500 bin lira kazanacak.

BAŞKAN BALABAN A
ÇILIŞA DAVET ETTİ
Yenilenebilir enerji üretimi ile

hem belediyenin enerji masra-
fından kurtulacağını, hem de
para kazanacağını belirten Yu-
nusemre Belediye Başkanı
Semih Balaban, “Karaahmetli

Mahallemizde 75 dönümlük
alanda kurulan Güneş Enerji
Santrali ile yenilenebilir ve
çevre dostu enerji üretimini
destekliyoruz. Santralimiz yarın
(20.08.2024) hizmete girecek.
Santralde 9 bine yakın güneş
paneli Yunusemre için enerji
üretecek. Belediyemiz bu proje
ile elektrik masrafından kurtu-
lurken; bir yandan da aylık 2
milyon 500 bin lira para kaza-
nacak. Doğa dostu sistem sa-
yesinde bütçemizi ve ilçemizi
çok daha güçlü bir hale getire-
ceğiz. Açılışımıza tüm halkımız
davetlidir.” diye konuştu. GES
açılışına katılmak isteyen va-
tandaşlar için 20 Ağustos
Salı(Yarın) Manisa Büyükşehir
Belediyesi Kültür Sitesi önün-
den saat 08.30’da, Yunusemre
Belediye hizmet binası önün-
den de 08.45’te araç kaldırıla-
cağı belirtildi. 

Haber Merkezi 
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İşsizlik rakamları açıklandı
TÜRKİYE İstatistik Kurumu

(TÜİK), nisan-haziran dönemine
ilişkin iş gücü istatistiklerini
açıkladı.

Buna göre, 15 ve daha yu-
karı yaştaki kişilerde işsiz sayısı
bu yılın ikinci çeyreğinde bir
önceki çeyreğe göre 23 bin kişi
artarak 3 milyon 156 bin kişi
oldu. İşsizlik oranı ise değişim
göstermeyerek yüzde 8,8 sevi-
yesinde gerçekleşti. İşsizlik
oranı erkeklerde yüzde 7,3, ka-
dınlarda yüzde 11,7 olarak tah-
min edildi.

İSTİHDAM ORANI 
YÜZDE 49,6 OLDU
İstihdam edilenlerin sayısı

yılın ikinci çeyreğinde bir ön-
ceki çeyreğe göre 205 bin kişi

artarak 32 milyon 661 bin kişi,
istihdam oranı ise 0,2 puanlık
artış ile yüzde 49,6 oldu. Bu
oran erkeklerde yüzde 67 iken
kadınlarda yüzde 32,5 olarak
gerçekleşti.

İŞ GÜCÜNE KATILMA 
ORANI YÜZDE 54,4 
İş gücü bir önceki çeyreğe

göre 228 bin kişi artarak 35
milyon 817 bin kişi, iş gücüne
katılma oranı ise 0,3 puanlık
artış ile yüzde 54,4 olarak ger-
çekleşti. İş gücüne katılma
oranı erkeklerde yüzde 72,3,
kadınlarda ise yüzde 36,8 oldu.

15-24 yaş grubunu kapsa-
yan genç nüfusta işsizlik oranı
bir önceki çeyreğe göre 0,4 pu-
anlık artış ile yüzde 16,3 oldu.

Bu yaş grubunda işsizlik oranı;
erkeklerde yüzde 13,7, kadın-

larda ise yüzde 21,5 olarak tah-
min edildi.

İSTİHDAMIN YÜZDE 
58,1'İ HİZMET 
SEKTÖRÜNDE YER ALDI
Mevsim etkisinden arındırıl-

mış istihdam edilenlerin sayısı
bir önceki çeyreğe göre tarım
sektöründe 56 bin kişi, inşaat
sektöründe 43 bin kişi, hizmet
sektöründe 157 bin kişi artar-
ken sanayi sektöründe 50 bin
kişi azaldı. İstihdam edilenlerin
yüzde 14,7'si tarım, yüzde
20,5'i sanayi, yüzde 6,7'si in-
şaat, yüzde 58,1'i ise hizmet
sektöründe yer aldı.

HAFTALIK ORTALAMA 
FİİLİ ÇALIŞMA SÜRESİ 
44 SAAT OLDU
İstihdam edilenlerden refe-

rans döneminde işbaşında

olanların, mevsim ve takvim et-
kilerinden arındırılmış haftalık
ortalama fiili çalışma süresi bir
önceki çeyreğe göre 0,4 saat
artarak 44 saat olarak gerçek-
leşti.

ATIL İŞ GÜCÜ ORANI 
YÜZDE 27,3 OLDU
Zamana bağlı eksik istih-

dam, potansiyel iş gücü ve iş-
sizlerden oluşan atıl iş gücü
oranı bir önceki çeyreğe göre
2,2 puanlık artış ile yüzde 27,3
oldu. Zamana bağlı eksik istih-
dam ve işsizlerin bütünleşik
oranı yüzde 19,2 iken potansi-
yel iş gücü ve işsizlerin bütün-
leşik oranı yüzde 18 olarak
tahmin edildi.

AA

Yunusemre GES açılıyor

Başlangıç aşamasındaki girişimlere
39,4 milyon liralık "melek" yardımı

HAZİNE ve Maliye Bakanlığı verile-
rinden yapılan derlemeye göre, girişim
sermayesi fonlarına kaynak aktarılma-
sını düzenleyen bireysel katılım ser-
mayesi sistemine ilişkin mevzuat,
Haziran 2012'de çıkarıldı. Sistem, uy-
gulama yönetmeliğinin Şubat 2013'te
yürürlüğe girmesiyle faaliyete geçer-
ken bu kapsamdaki ilk yatırım Haziran
2013'te gerçekleştirildi.

Söz konusu tarihten bu yana iptal
edilenler hariç bin 72 melek yatırımcı
lisansı düzenlendi. Bunlardan 594'ü
aktif durumda bulunuyor. Uygulama
kapsamında geçen yıl 158, bu yılın 6
ayında 48 lisans verildi.

Lisans başvurularının yüzde
67,91'inin yüksek gelir veya servet sa-
hibi, yüzde 32,09'unun ise tecrübeli
olduğu belirlendi.

Yatırım yapılan şirketlerin yüzde

42'si 5'ten az ortaklı
Türkiye'de melek yatırım ağlarıyla

ilk yatırımın gerçekleştirildiği Haziran
2013'ten bugüne kadar başlangıç
veya büyüme aşamasındaki 71 yatırım
için 224 yatırımcı, 39 milyon 388 bin
lira sermaye aktardı. Uygulama kap-
samında geçen yıl 4 yatırımcı, 17 giri-
şime, 5,2 milyon liralık sermaye
sağlarken bu yılın ilk yarısında 9 yatı-
rım için 27 melek yatırımcının 6 milyon
613 bin lira sermaye transfer ettiği ka-
yıtlara geçti.

Yatırım başvurularının 1'i Konya, 1'i
Bursa, 1'i Kocaeli, 2'si Kırıkkale, 2'si
İzmir, 4'ü Ankara, 60'ı İstanbul mer-
kezli faaliyet gösteren firmalar için ya-
pıldı.

Yatırım yapılan işletmelerin yüzde
42'sinin 5'ten az, yüzde 20'sinin 5 ile
10 arası, yüzde 38'inin 10'dan fazla

ortağı olduğu belirlendi.
Melek yatırımcıların sermaye aktar-

dığı sektörlerin başında bilgisayar
programlama ve danışmanlık ile bilgi
teknolojisi ve bilgisayar hizmet faali-
yetleri geldi. Bu sektörleri veri işleme
ve barındırma, bilimsel araştırma ve
geliştirme faaliyetleri izledi.

Bireysel katılım yatırımcıları, Ba-
kanlık tarafından akredite edilmiş ağlar
üzerinden lisans ve yatırım başvuru-
sunda bulunabiliyor.

Ağların da akredite edilebilmek için
Bakanlıkça belirlenen taahhütleri ye-
rine getirmesi gerekiyor. Sistemde
aktif 18 akredite ağ bulunurken bun-
lardan 10'u İstanbul, 2'si Antalya, 1'i
Diyarbakır, 1'i İzmir, 1'i Kayseri, 1'i An-
kara, 1'i Elazığ ve 1'i Bursa merkezli
faaliyet gösteriyor. 

AA

Turgutlu Belediyesi meclisi olağanüstü toplandı
Cansu MERİÇ 
TURGUTLU Belediyesi

Ağustos Ayı olağanüstü meclis
toplantısı gerçekleştirildi. Mec-
lis Toplantı Salonunda Turgutlu
Belediye Başkanı Çetin Akın’ın
başkanlığında gerçekleşen top-
lantıda 4 gündem maddesi ka-
rara bağlandı.

Turgutlu Belediyesi 4 gün-
dem maddeli olağanüstü mec-
lis toplantısını gerçekleştirdi.
Olağanüstü meclisin ilk gün-
dem maddesi Plan ve Bütçe
Komisyonuna havale edilen ek
gündem maddesinin görüşül-
mesi oldu, bu madde muhale-
fetin ret oyuna rağmen oy
çokluğu ile kabul edildi.

Gündemin ikinci ve üçüncü
maddelerinde ise Personel
Anonim Şirketinin vergi borçları

ve SGK borçlarına karşılık proje
geliştirilemeyen alanların tapu-
larının Maliye Hazinesine ve
Sosyal Güvenlik Kurumuna
devri görüşüldü. İkinci ve
üçüncü gündem maddesi mu-
halefetin ret oyuna karşılık oy
çokluğuyla kabul edildi.

Gündemin dördüncü ve son
maddesi 3 yıllığına Sınırlı So-
rumlu Turgutlu Anne Eli Tarım
Kadın Girişim Üretim ve İşletme
Kooperatifine ve daha sonra
kurulacak kadın kooperatifle-
rine tahsis edilmiş olan proto-
kolün ile ilgili meclis kararının
iptali ele alındı, bu madde oy
çokluğuyla kabul edildi.

Meclis toplantısının ardın-
dan Turgutlu Belediye Başkanı
Çetin Akın, gündeme dair açık-
lamalarda bulundu. Akın:”

Neden olağanüstü meclis top-
lantısı yaptığımıza dair buradan
hemşehrilerimize bilgi vermek
istiyorum. Üzerinde bir proje
geliştiremediğimiz alanları bor-
cumuza mahsup etmek için
olağanüstü meclisimizi topla-
dık. 8 aylık hesabımız 574 Mil-
yon TL giderimiz var, toplam
gelirimiz 498 Milyon TL ve bu
ortamda bu gemiyi yürütmek
gerçekten çok zor. Hem ülke-
miz hem de Turgutlu Belediyesi
dahil olmak üzere tüm beledi-
yeler ekonomik olarak zor gün-
ler yaşıyor. Bu ekonomik
durumda en büyük avantajımız
cari borcumuzun bulunma-
ması, sadece devlete olan SGK
ve vergi borçlarımız var. Bunla-
rın yanında yapımı devam eden
çok önemli projemiz mevcut,

biri Kültür Sanat Merkezi diğeri
Spor Kompleksi. Bu ekonomik
durumlara rağmen devam edi-
yor. Sayın Cumhurbaşkanımız
vergi ve SGK borçlarıyla ilgili
açıklamalarda bulundu ve bi-
zimde buna karşılık bir tedbir
almamız gerekiyordu. Vergi dai-

resine teklif ettiğimiz yerlerin ta-
mamında devlet okul alanı
şerhi var ve dolayısıyla bura-
larda kiralama yapamıyorsu-
nuz, proje üretemiyorsunuz.
Sosyal Güvenlik Kurumuna
teklif ettiğimiz yerlerde daha atıl
kalmış, ciddi kira getirisi olma-

yan, bizim dönemimizde İmar
uygulamalarıyla kazandırdığı-
mız alanlar. Kurumlarla irtibatı-
mız devam ediyor,
görüşmelerimiz istediğimiz gibi
giderse Turgutlu Belediyesi
artık tamamen borçsuz bir be-
lediye haline gelecek” dedi.
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Uzm. Dr. Erol Karaca'dan Kırkağaç'ta ziyaret

Manisa İl Sağlık Müdürü
Uzm. Dr. Erol Karaca, Kırk-

ağaç ilçesi Gelenbe Mahalle-
si'nde bulunan İsmail Barış

Aydın Aile Sağlığı Merkezi ve
Acil Sağlık Hizmetleri İstasyo-
nu'nu ziyaret etti. Ziyaret sıra-
sında sağlık merkezinde görev
yapan personel ile bir araya
gelen Karaca, personelin dilek
ve önerilerini dinleyerek sağlık
hizmetlerinin kalitesini artır-
mak adına yapılabilecek iyileş-
tirmeler hakkında bilgi aldı.

Uzm. Dr. Karaca, incele-
melerde bulunarak merkezin
genel durumu ve yürütülen
çalışmalar hakkında değerlen-
dirmeler yaptı. İl Sağlık Mü-
dürü, sağlık merkezinin işleyişi
ve hizmet kalitesi konusunda
titizlikle çalıştıklarını belirterek,

personelin taleplerine önem
verdiklerini vurguladı.

Bu tür ziyaretlerin sağlık
hizmetlerinin iyileştirilmesi ve
personelin motivasyonunun
artırılması açısından önemli ol-
duğunu belirten Karaca, "Sağ-
lık hizmetlerinin kalitesini
yükseltmek için sürekli sahada
olmaya ve personelimizin ya-
nında durmaya devam edece-
ğiz" dedi. Ziyaret, sağlık
personeli tarafından memnu-
niyetle karşılanırken, merkezin
ihtiyaçları ve geliştirilmesi ge-
reken alanlar hakkında da
görüş alışverişinde bulunuldu.
Haber Merkezi 

Demirci Belediye Başkanı Erkan Kara, ilçedeki üreticiler için önemli bir bilgilendirme 
toplantısı düzenleyeceklerini belirterek üreticilere katılım çağrısında bulundu

Başkan Kara’dan üreticilere önemli çağrı!
Cansu MERiÇ
DEMiRCi'yE yapılacak ya-

tırım ve hizmetlerin yanı sıra
Demirci Belediye Başkanı
Erkan Kara, ilçedeki çiftçilere
ve üreticilere yönelik çalışmalar
yapmaya da devam ediyor. 

Bu kapsamda Başkan Ka-
ra'nın daveti üzerine Tarım ve
Kırsal Kalkınmayı Destekleme
Kurumu tarafından (TKDK) De-
mirci’de önemli bir bilgilen-
dirme toplantısı düzenlenecek.

Başkan Kara, üreticilerin bu
toplantıyı kaçırmaması gerekti-
ğini vurguladı.

Bugün saat 17.30’da Meh-
met Akif Ersoy Gençlik Merkezi
Konferans Salonu’nda gerçek-
leşecek olan toplantıya, TKDK
Manisa İl Koordinatörü Uğur
Uslu katılacak. 

Toplantıda, Demircili çiftçi-
lere ve üreticilere yönelik bitki
üretiminin çeşitlendirilmesi, yö-
resel ürün işletmeciliği, süt ve

kırmızı et üretimi, yumurta üre-
timi, tarım desteklemeleri, hay-
vancılık desteklemeleri ve
tarımsal ekipman destekleme-
leri gibi pek çok konuda bilgi-
lendirme yapılacak. 

“ÇiFTÇiMiZin VE 
ÜRETiCiMiZin 
yanınDayıZ”

Çiftçinin ve üreticinin daima
yanlarında olduklarını belirten
Başkan Kara, şöyle konuştu:
“Belediyemiz olarak şehrimize

her alanda hizmet sunmaya
devam ediyoruz. Yatırım ve hiz-
metlerimizin yanında çiftçi ve
üreticimizin tarım noktasında
desteklemelerden faydalanma-
ları, daha profesyonel tarım ve
hayvancılık yapabilmeleri adına
Tarım ve Kırsal Kalkınmayı Des-
tekleme Kurumu Manisa İl
Koodinatörü Uğur Uslu'nun ka-
tılımıyla yapılacak toplantıya
tüm çiftçi ve üreticilerimizi
davet ediyorum.”

Öveçli Damla Sulama Sistemi Projesi'nde çalışmalar başladı
Burhan aKDEMiR
KıRKağaÇ ilçesinde, Ma-

nisa Büyükşehir Belediyesi'nin
desteğiyle hayata geçirilen
Öveçli Damla Sulama Sistemi
Projesi'nde çalışmalar tüm hı-
zıyla devam ediyor. Proje kap-
samında 2 bin 100 dekar arazi,
modern sulama sistemleriyle
buluşturulacak. Bu sayede böl-
gede tarımsal üretimde verimli-
lik ve kalite artışı sağlanacak.

Proje çalışmalarını yerinde

incelemek üzere, Kırkağaç Be-
lediye Başkanı Üstün Dönmez
ve Manisa Büyükşehir Beledi-
yesi Kırsal Hizmetler Dairesi
Başkanı Yılmaz Usta, yüklenici
firma yetkililerinden son durum
hakkında bilgi aldı. Yürütülen
çalışmaların hızlı bir şekilde ta-
mamlanması planlanıyor ve
projenin tamamlanmasıyla bir-
likte çiftçiler daha verimli ve
sürdürülebilir bir tarım faaliye-
tine kavuşacak. Başkan Dön-

mez, projenin bölge tarımına
büyük katkı sağlayacağını belir-
terek, "Bu proje sayesinde çift-
çilerimiz daha az su kullanarak,
daha fazla ve kaliteli ürün elde
edecekler. Emeği geçen her-
kese teşekkür ediyorum" dedi.
Manisa Büyükşehir Belediyesi
tarafından hazırlanan bu önemli
proje, bölge çiftçilerine modern
sulama imkanı sunarak tarımda
yeni bir dönemin kapılarını ara-
layacak.

Ahmetli’de yol çalışmaları hız kesmeden sürüyor
Cansu MERiÇ
Manisa’nın Ahmetli ilçesi

Zafer Mahallesinde başlatılan
yenileme projesi kapsamında
ekipler Güzide Sokak’ta bordür
döşeme ve Ceyhan Sokak’ta
yol kaldırma çalışmalarına
devam ediyor.

Güzide Sokak'ta yürütülen
bordür döşeme çalışmaları, yol
kenarlarının düzenlenmesini ve
trafik güvenliğinin artırılmasını
sağlıyor. 

Aynı zamanda, Ceyhan So-
kak’ta devam eden yol kal-
dırma işlemleri, yol altyapısının
güçlendirilmesi ve trafiğin dü-
zenlenmesi amacıyla gerçek-
leştiriliyor.

Çalışmalar tamamlandı-
ğında Zafer Mahallesi’ndeki
yolların daha estetik ve kulla-
nışlı hale gelmesi bekleniyor.
Ekipler, projelerin hızla ilerledi-
ğini ve tamamlanmasının ar-
dından bölge halkının daha

konforlu bir ulaşım deneyimi yaşayacağını belirtti.

Manisa'nın Gördes ilçesinde orman yangınında tamamen yanan 26 haneli ve 60 kişinin yaşadığı 
Karayakup köyünde felaketin izleri silinmeye çalışıyor… Köy halkı yaşadıkları dehşeti anlattı

Manisa'nın Gördes ilçe-
sine bağlı Boyalı Mahalle-
si'nde 14 Ağustos'ta başlayan
ve 6 gün boyunca çok geniş
bir alana yayıldıktan sonra 30
kilometre uzaklıktaki Salihli il-
çesinde kontrol altına alınarak
soğutma çalışmalarının yapıl-
dığı Gördes orman yangınında
Gördes'e bağlı Yeniköy, Kar-

ayakup, Salihli'ye bağlı Hacı-
hıdır, Kemer, Kale ve Kurttutan
mahallelerinde yaşayan 1440
vatandaş tedbir amaçlı boşal-
tıldı.

Yangın, geniş bir arazide
kızılçam ormanı başta olmak
üzere zeytin, badem, ceviz
gibi meyve bahçelerinde de
büyük hasara neden oldu.

Felaketin yaşandığı Kar-
ayakup Köyü ise tamamen
yandı. 26 hanenin bulunduğu
ve 60 vatandaşın yaşadığı
köyde alevlerin biranda köye
ulaşması ile canlarını son anda
kurtaran vatandaşlar dehşet
dolu anları anlattı.

20'ye yakın küçükbaş hay-
van ile bir büyükbaş hayvanın

telef olduğu yangında çok sa-
yıda kümes hayvanı da alev-
lerden kurtulamadı.

Köydeki 26 haneden birkaç
tanesi dışında tamamen yanan
evler ve cami yaşanan felake-
tin izlerini gözler önüne serdi.

Güvenlik nedeniyle giriş
girişlerin izinle yapıldığı köyde
ekipler çalışmalarına başladı.

"saDECE 5 EV KaLDı"
Yangın anında köyde bulu-

nan vatandaşlardan Musa
Güzel, “Yangın karşıdan Bo-
yalı tarafından biranda geldi.
Çok fazla rüzgar vardı. Asker
arkadaşımla oturuyorduk yan-
gına bakıyorduk. Bir anda
alevler 300-500 metre atlaya-
rak köye ulaştı.

Kimse bir şey yapamadı.
Komple yandı.

5 ev kaldı geriye kalan
hepsi yandı. Onlarda da yanık-
lar var ama tamamen yanma-
dılar. Köy tamamen bitti.
Sözün bittiği yer burası. İnsan-
lar burada çok perişan. Devle-
timizden bir yardım olursa çok

memnun oluruz" dedi.
Karayakup Köyüne geçtiği-

miz sene hayvancılık yapmak
için döndüğünü anlatan köyün
bir diğer sakini Eser Kösem,
"Köyümüzün başına böyle bir
olay geldi. Devletimiz bizi boş
bırakmadı. Her yerde olduğu
gibi. Gereken her şeyi yapıyor-
lar. Bizi sahipsiz bırakmadılar.
Olmasaydı daha iyi olurdu
ama artık bu saatten sonra
yapacak bir şey yok.

Bizim enerjimiz iyi herkes
çalışıyor, herkes elinden geleni
yapıyor. 

Burada bir iki vatandaşımız
var onların durumu iyi değil.
Onlara konteynır sağlanırsa iyi
olur. Oturulacak olan evlerde
yine oturulur sıkıntı yok.

Birkaç vatandaşımızın hay-
vanları zarar gördü. Allah'a
çok şükür hayvanları telef ol-
mayan vatandaşlarımız da var.

El birliğiyle devlet bize biz
de devlete destek sağlayarak
üstesinden geleceğiz.

Jandarma, polis, orman,
Gediz olsun devletin bütün
kuvvetleri bize yardımını sağ-
ladı" diye konuştu. iHa

60 kişinin yaşadığı köy yok oldu!60 kişinin yaşadığı köy yok oldu!
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Adalet Bakanı Tunç: “Orman yangınlarında toplam 22 şüpheliden 9’u tutuklandı”   

ORMAN YANGINLARINI 
ÇIKARANLAR TUTUKLANDI

ADALET Bakanı Tunç,
sosyal paylaşım sitesi X he-
sabından yaptığı paylaşımda,
“12-17 Ağustos tarihleri ara-
sında Aydın, Muğla, İzmir,
Manisa, Tunceli, Bolu ve
Uşak olmak üzere 7 ilimizde
meydana gelen orman yan-
gınları hakkında ilgili Cumhu-
riyet Başsavcılıkları
tarafından yürütülen soruş-
turmalar kapsamında şu ana
kadar toplam 22 şüpheli göz-
altına alınmış olup, şüpheli-
lerden 9'u tutuklanmış, 5'i
hakkında adli kontrol kararı
verilmiş, 1'i ifadesinin ardın-

dan serbest bırakılmıştır. 7
şüphelinin gözaltı işlemleri
devam etmektedir” dedi. 

Bakan Tunç, “Yangınlarla
ilgili soruşturmalar titizlikle ve
çok yönlü olarak sürdürül-
mektedir. Hayat kaynağımız
ormanlarımıza sahip çıkmak
hepimizin görevidir. Yangın-
lardan etkilenen vatandaşları-
mıza bir kez daha geçmiş
olsun dileklerimi iletiyor, yeşil
vatanımızı korumak için feda-
karca görev yapan tüm ekip-
lerimize kolaylıklar diliyorum”
ifadelerine yer verdi. 

İHA  

KONTROL ALTINA ALINDI
MANİSA'NIN Gördes ilçe-

sinde 14 Ağustos'ta başlayan
orman yangınının kısmen kont-
rol altına alındığı açıklandı.   

Tarım ve Orman Bakanı İb-
rahim Yumaklı sosyal medya
hesabından yaptığı açıkla-
mada 14 Ağustos'ta Gördes'te
başlayan ve Salihli ilçesine
kadar yayılan orman yangınının
kontrol altına alındığını du-
yurdu. Bakan Yumaklı bölgede
soğutma çalışmalarının devam
ettiğini açıkladı. İHA 

Kuru otların olduğu yol kenarına sigarasını atan sürücüye sanatçı Yıldırım Yıldızdoğan müdahale etti:

Gördes orman yangını 

MANİSA'NIN Kırkağaç ilçe-
sine sünnet töreninde sahne
almak için giden sanatçı, ülke-
nin dört bir yerinde meydana
gelen orman yangınları oldu-
ğunu söylerken, “Artık sağa
sola yanan sigara atma cahilli-
ğine bir dur demek lazım” dedi. 

Uyardığı sürücünün kendi-
sine "Burası otoban ne olacak
ki" demesi üzerine şok olan Yıl-
dızdoğan, o bölgede 7 kez
yangın çıktığına bizzat tanık ol-

duğunu belirtti. 
Yıldırım Yıldızdoğan “Ma-

nisa-Kırkağaç’a bir arkadaşı-
mın sünnet cemiyetine
giderken karşılaşmış olduğum
bir manzaraydı. Tepkisiz kala-
madım. Maalesef memleketimi-
zin bu günlerde aşırı derecede
hassas olması gerekirken,
böyle bir görüntü karşısında
sessiz kalamadım. Vatandaşı
uyardım 'Memleketin her tarafı
ateşler içerisindeyken böyle
cayır cayır yanıyorken, sigarayı
böyle bilinçsiz bir şekilde yola
atmanız ne kadar doğru'
dedim. O da bana
'burası otoban ne
olacak ki bir şey
olmaz' diye
cevap verdi.
Halbuki ben o
güzergahta
yaz başından
beri 7 ayrı
yerde meydana
gelen yangını sön-
dürmek için insanların
ne kadar canhıraş bir şe-

kilde çalıştıklarına bire bir şahit
olan birisiyim.

Biri-

lerinin tepki göstermesi gereki-
yor. Artık bu cehalet bile bile
yakmak kadar tehlikeli bir hale
büründü. Toplum nazarında bu
tip şeylerin normalleşmemesi

gerekiyor. Yani bu kadar
rahat bir şekilde sigara iz-
maritini kuru otların üze-
rine normal bir şekilde
insanların atamaması
gerekiyor. Böyle böyle
toplum olarak düzelece-

ğiz diye ümit ediyorum
ama insanlarda elinden gel-

diğince birilerini uyarma gör-
evini de yerine getirmesi lazım”
dedi. İHA  

“Artık sağa sola yanan sigara atma
‘cahilliğine’ bir dur demek lazım!”

AFAD Başkanı, orman yangınlarıyla
ilgili son bilgileri paylaştı:

AFET ve Acil Durum Yö-
netimi (AFAD) Başkanı Okay
Memiş, 15 Ağustos'ta başla-
yan orman yangınlarında ilk
tespitlere göre İzmir, Manisa
ve Aydın'da toplam 142 yapı-
nın etkilendiğini söyledi.

İzmir Karşıyaka Seyirte-
pe'de gazetecilere açıklama
yapan Memiş, 15
Ağustos'tan itibaren
yoğun olarak İzmir,
Manisa, Aydın, Uşak,
Muğla, Karabük ve
Bolu'da etkili olan
büyük ölçekli orman
yangınlarının yaşan-
dığını ifade etti.

Orman yangınla-
rından etkilenen va-
tandaşlara geçmiş
olsun dileklerini ileten
Memiş, en büyük te-
sellinin yangınlarda herhangi
bir can kaybının yaşanmamış
olduğunu dile getirdi.

Yangından etkilenen illerde
valilerin başkanlığında yoğun
çalışma gerçekleştirdiklerini
vurgulayan Memiş, şunları
kaydetti:

"Orman yangınlarından et-
kilenen yerleşim yerlerinde
ülke genelinde toplam 4 bin
700 vatandaşımız güvenli yer-
lere tahliye edilmiştir. Yangın-
dan zarar gören yerleşim
yerlerinde hasar ve zarar tes-

pit çalışmaları an itibariyle
devam etmektedir. İlk belirle-
melere göre İzmir, Manisa ve
Aydın illerimizde toplam 142
yapı orman yangınlarından et-
kilenmiştir. Bunlardan 11'i
yıkık, 92'si ağır hasarlı, 32'si
ise az hasarlıdır. Hasar tespit
çalışmalarımız devam etmek-

tedir. Özellikle İz-
mir'de konut, iş
yeri ve tarım za-
rarlarıyla ilgili ça-
lışmalar devam
etmektedir. Uşak,
Muğla, Bolu ve
Karabük illeri-
mizde meydana
gelen yangın-
larda an itibariyle
yapısal hasar ve
zarar tespiti bu-
lunmamaktadır.

Ancak ilerleyen süreçte yine
değişik bir şekilde bilgi olursa
sizlerle paylaşacağız."

Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan'ın liderliğinde
birçok bakanlık, ilgili kurum ve
kuruluşla yoğun mesai harca-
dıklarını aktaran Memiş, ken-
dilerine destek veren herkese
teşekkür etti.

AFAD Başkanı Memiş,
yangınlardan etkilenen vatan-
daşların mağduriyetini gider-
meye gayret edeceklerini
sözlerine ekledi. AA
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Elektronik vergi denetimi dönemi başlıyor
hAzine ve Maliye Bakanı

Mehmet Şimşek, "Yeni sis-
temle, vergi müfettişleriyle
mükellefler elektronik ortamda
bir araya gelecek, görüşmeler
bu ortamda yapılacak ve tuta-
naklar elektronik alınacak."
dedi.

Şimşek, AA muhabirine,
Bakanlığı ve Vergi Denetim
Kurulunun (VDK) dijital dönü-
şüm çalışmalarına ilişkin bilgi
verdi.

Yeni teknolojik sistemlerle
Bakanlığı bünyesindeki dijital
dönüşümü hızlandıracak ve
bilişim teknolojilerinin etkin
kullanımını teşvik edecek
adımlar attıklarına işaret eden
Şimşek, dijital dönüşüm çalış-
malarının kayıt dışıyla müca-
delede Bakanlığın elini
güçlendireceğini söyledi.

Şimşek, vergide adalet, et-
kinlik ve verimlilik ilkeleri çer-
çevesinde mükelleflerin vergi
sistemine gönüllü uyumunu
gözeten düzenlemeler yap-
maya devam edeceklerini bil-
dirdi.

Denetim süreçlerinin tama-
men elektronik ortama taşın-
masını sağlayacak altyapıyı
oluşturacaklarını aktaran Şim-
şek, "Yeni sistemle, vergi mü-
fettişleriyle mükellefler
elektronik ortamda bir araya

gelecek, görüşmeler bu or-
tamda yapılacak ve tutanaklar
elektronik alınacak. Elektronik
tutanak, telekonferans uygula-
maları, makine öğrenmesi ve
yapay zeka entegrasyonları
gibi gelişmelerle bir sene içeri-
sinde ciddi bir dijital dönüşüm
hedefleniyor." diye konuştu.

Şimşek, kullanılacak sis-

temlerin yurt içinden tedariki
ve kurum içi yazılımlarla milli
ekonomiyi desteklediklerine
de dikkati çekerek, "Yerli yazı-
lım ve tüm verilerin Bakanlık
sunucularında tutulması yo-
luyla yabancı bir firmanın bu-
lutunda verilerin tutulması ve

yurt dışı menşeli telekonferans
uygulamalarının kullanılması
gibi vergi mahremiyeti yönün-
den sorunlar yaratacak uygu-
lamalardan kaçınılıyor."
ifadesini kullandı.

Defter ve belgelerin elek-
tronik ortamda müfettişlere
ibraz edilebildiğini ancak her
koşulda incelemelerin tamam-

lanabilmesi için müfettiş ve
mükelleflerin bir araya gelmesi
gerektiğini belirten Şimşek,
mükelleflere ulaşılamayan du-
rumlarda dahi kağıt ortamında
tutanağın alınması zorunlulu-
ğunun sonra ermediğini söy-
ledi.

Şimşek, yeni adımla vergi
inceleme tutanağı gibi kağıt
ortamında düzenlenen tuta-
nakların tamamının e-imza
kullanılarak elektronik ortama
alınacağını bildirerek, kağıt,
toner ve yazıcı kullanımından
kaynaklı giderlerin sıfıra indiril-
mesiyle yüzde yüz dijital bir
denetim birimi oluşturuldu-

ğunu anlattı.
mÜkellefin yurt

dışındAn gelmesine 
gerek kAlmAyAcAk

VDK'nin 9 büyük ilde dene-
tim binası olduğuna işaret
eden Şimşek, sözlerini şöyle
sürdürdü:

"Denetimler, mükelleflerin
de katılımıyla çoğunlukla bu
binaların bulunduğu yerlerde
yürütülüyordu. Tasarlanan sis-
temle, kurum içi video konfe-
rans ve elektronik görüşme
uygulamaları devreye alına-
cak, mükelleflerin denetim bi-
rimlerine fiziken gelmelerine
gerek kalmayacak.

Müfettişlerle görüşme ve
tutanakların elektronik or-
tamda gerçekleşmesi sağla-
nacak. 

Bu imkanlarla mükelleflere
bulundukları yerden kanuni
sorumluluklarını yerine getirme
kolaylığı sağlanacak. Örneğin,
yurt dışında bulunan mükellef-
lerin sadece denetim için
yurda dönme zorunluluğu or-
tadan kalkmış olacak. Böylece
mükelleflerin vergiye uyum
noktasında katlandığı zaman
ve işlem maliyetleri azaltıla-
cak."

Şimşek, sistemle, müfettiş-
lerin seyahat zorunluluğu ol-
madan yurdun dört bir
tarafındaki mükellefleri denet-
lemesinin önünün açılacağına
dikkati çekerek, "Böylece iş
gücünün yer değiştirmeden
ihtiyaca göre belli şehirlerdeki
denetimlere odaklanması ko-
laylaşacak. 

Bu şekilde seyahat ve ko-

naklama masrafları azaltılırken
olağanüstü durumlarda bile
kesintisiz kamu hizmetinin su-
nulabilmesi sağlanacak. 

Toplantı, eğitim ve konfe-
rans süreçlerinin tamamen
elektronik ortama alınmasıyla
organizasyon ve temsil gider-
leri azalacak." dedi.

fArklı şehirlerdeki 
mÜfettiş ve 

mÜkellefler 
elektronik ortAmdA
bir ArAyA gelecek
Farklı şehirlerdeki müfettiş

ve mükelleflerin elektronik or-
tamda bir araya gelmesiyle
denetimin yerelleşmesine
bağlı olarak ortaya çıkacak
risklerin de bertaraf edilece-
ğini aktaran Şimşek, sözlerini
şöyle tamamladı:

"Yeni sistem sayesinde ay-
rıca e-uzlaşma ile uzlaşmala-
rın elektronik ortamda
gerçekleştirilmesi, e-izah ile
mükelleflerin elektronik or-
tamda izaha davet müessesi
kapsamında izahta bulunabil-
mesi sağlanacak.

Dış kurumların eğitim ta-
leplerinin elektronik ortamda
karşılanması, çeşitli sektörlere
verilecek elektronik ve uzak-
tan eğitimlerle vergi bilinci ve
vergiye gönüllü uyumun artırıl-
ması öngörülüyor." AA

tÜrkiye bazı ülke-
lerle sürdürdüğü serbest
ticaret anlaşması (STA)
görüşmelerinin yanı sıra
belirli sektörlerde karşılıklı
avantajlar elde etmeyi
amaçlayan tercihli ticaret
anlaşmaları (TTA) ile ticaret
hacmini güçlendirmeyi he-
defliyor.

AA muhabirinin, Ticaret
Bakanlığından edindiği bil-
giye göre, Türkiye sanayi-
cinin rekabetçiliğini
güçlendirmek ve ihracatçı-
lara diğer ülkelerde pazar
avantajı sağlamak ama-
cıyla kapsamlı STA'lar im-
zalanmasına yönelik
çalışmalar gerçekleştiriyor.

Bu kapsamda haliha-
zırda Türkiye'nin imzala-
dığı 23 STA yürürlükte
bulunuyor. Ayrıca bazı ül-
kelerle STA'ların onay ve
müzakere süreci devam
ediyor.

Bunların yanı sıra İran,
Azerbaycan, Özbekistan
ve Pakistan ile belirli sek-
törlerde karşılıklı avantajlar
sağlayan TTA'lar önemli
katkılar sağlıyor.

Maldivler ile yeni bir
TTA'nın yürürlüğe konul-
masına ilişkin çalışmalar

sürdürülüyor. Cezayir ile
bu anlaşmanın imzalan-
masına yönelik müzakere-
lere başlanması için
görüşmeler devam ediyor.

Türkiye, dünyada en
çok STA'sı bulunan ilk 10
ülke arasında yer alıyor.

kAtAr ile
e-ticArette 

kArşılıklı yAtırım
imkAnlArının 

ArtırılmAsı 
hedefleniyor

Türkiye'nin Ukrayna,
Katar, Lübnan ve Sudan
ile yürüttüğü STA'ların iç
onay süreçleri devam edi-
yor. Bu kapsamda Ukray-
na'nın başkenti Kiev'de 3
Şubat 2022'de imzalanan
Türkiye-Ukrayna STA'sına
ilişkin düzenlemenin bu ay
başında Resmi Gazete'de
yayımlanmasıyla yeni bir
dönem başladı. Ukrayna
Meclisinden geçmeyi bek-
leyen anlaşma, iç onay sü-
recinin tamamlanmasıyla
yürürlüğe girecek.

Anlaşmayla Ukrayna
menşeli tarım ve sanayi
ürünlerinin önemli bir bö-
lümünde büyük ölçüde
serbestleşme sağlanması
hedefleniyor.

Türkiye-Katar Ticaret
ve Ekonomik Ortaklık An-
laşması (TEOA) ise
2018'de imzalandı. Katar
ile nota teatisi (diplomatik
yollardan yapılan resmi
yazışma) devam eden an-
laşmanın yürürlüğe girme-
siyle iki ülke hizmet
ticaretinin serbestleştiril-
mesi, elektronik ticaret
faaliyetinde bulunan hiz-
met sağlayıcılarının pazara
giriş ve yatırım imkanları-
nın karşılıklı artırılması
amaçlanıyor.

e-Ticaret alanında dü-
zenlemeye yönelik işbirli-
ğinin güçlendirilmesini de
hedefleyen anlaşmayla
Türk iş dünyasına mal ti-
caretinden telekomünikas-
yon hizmetlerinde kadar
çeşitli alanlarda avantaj
sağlanması bekleniyor.

sudAn ile 10 
milyAr dolArlık 
ticAret hedefi

Türkiye ile Lübnan ara-
sındaki STA'nın yürürlüğe
girmesi için Lübnan'ın iç
onay sürecini tamamla-
ması bekleniyor. Anlaş-
mayla karşılıklı sanayi
ürünlerine uygulanan
gümrük vergilerinin kaldı-

rılması hedefleniyor.
Türkiye-Sudan Ticaret

ve Ekonomik Ortaklık An-
laşması'nın ise Türki-
ye'deki iç onay süreçleri
devam ediyor. Söz konusu
anlaşmayla Sudan'ın mev-
cut gümrük vergilerini ilk
aşamada yüzde 30'a indir-
mesi ve kademeli şekilde
kaldırması bekleniyor.

Ayrıca Türkiye'nin
tarım ve sanayi ürünlerinin
Sudan pazarına daha
avantajlı giriş koşulların-
dan yararlanması öngörü-
lüyor.

Sudan'a yönelik kap-
asite geliştirme ve teknik
destek konularını da kap-
sayan anlaşmanın, Türk
yatırımlarının Sudan'a ar-
tarak devam etmesine
katkı sağlaması bekleni-
yor. Anlaşmanın ikili ticaret
hacmini 10 milyar dolara
çıkarması da hedefleniyor.

AnlAşmAlArın 
ikili ticAreti 

kolAylAştırmAsı 
hedefleniyor

Ülkenin ticaret politi-
kası öncelikleri doğrultu-
sunda söz konusu
anlaşma ağlarının genişle-
tilmesi hedefleniyor. Bu

kapsamda Japonya, En-
donezya ve Körfez İşbirliği
Konseyi (KİK) ile STA mü-
zakereleri sürdürülüyor.

Japonya ile Ekonomik
Ortaklık Anlaşması müza-
kerelerine ilişkin teknik
düzeydeki görüşmeler
devam ediyor.

Endonezya Devlet
Başkanı Joko Wido-
do'nun Türkiye ziyareti
kapsamında 2017'de An-
kara'da başlatılan ve
4'üncü turu tamamlanan
Türkiye-Endonezya Kap-
samlı Ekonomik Ortaklık
(KEOA) müzakerelerinin,
Kovid-19 salgını nedeniyle
ertelenen 5'inci turuna

devam edilebilmesi için de
teknik görüşmeler yapılı-
yor.

Ticaret Bakanı Ömer
Bolat ve KİK Genel Sekre-
teri Casim Muhammed el-
Budeyvi ile bu yıl
Ankara'da başlatılan ve ilk
tur müzakereleri tamamla-
nan Türkiye-KİK Serbest
Ticaret Anlaşması ile de

Türkiye'nin mal ihracatının
tarımdan teknoloji yoğun
sanayi ürünlerine kadar
birçok sektörde artması
amaçlanıyor.

Tüm bu anlaşmaların
ikili ticareti kolaylaştırarak
güçlendirmesi, böylelikle
ticaret hacmini artırmaya
katkı sunması bekleniyor.
AA

Türkiye'nin ticaret ağı serbest ve tercihli
ticaret anlaşmalarıyla güçleniyor
Türkiye'nin ticaret ağı serbest ve tercihli
ticaret anlaşmalarıyla güçleniyor

Genel Yayın Yönetmeni

Sorumlu Yazı İşleri Müdürü

ERTAN KORKMAZ

ESRA KALE

Yönetim Merkezi : Merkezefendi Mh. Mimar Sinan Bulvarı No:107/A Manisa
İletişim Numarası : 0 (236) 211 53 45 - 0542 211 53 45
e-mail : manisaolaygazetesi45@hotmail.com
web: : www.manisakulishaber.com
UETS : 25929-68395-43454

ABONE 
ÜCRETLERİ

6 Aylık: 700 TL
Yıllık   : 1300 TL ZAYi iLANI: 300 TL

Yerel süreli yayın

Basım Yeri       : İHLAS GAZETECİLİK A.Ş
Adres : Fatih Mah. 1199 Sokak No: 1/7 Sarnıç-Gaziemir/ İZMİR 
Tel    : 0.232.281 45 30
LİDER AJANS 
VE DAĞITIM   : 0.507.607.90.47

: Burhan AKDEMİR
: Neslihan AKÖZGÜR

: Pelin UĞURLU YILMAZ
: Evren KASIRGA

Muhabir
İstihbarat     

Sayfa tasarım
Magazin

Yazar : Cansu MERİÇ

BOYUT SİYAH-BEYAZ RENKLİ
ÇEYREK 1750 TL   + KDV 2500 TL  +KDV
YARIM 2500 TL   + KDV 3500 TL + KDV
TAM 3500 TL   + KDV 6000 TL + KDV

SÜRMANŞET
2750 TL + KDV

LOGO YANI
1400 TL + KDV

LOGO ALTI
2000 TL + KDV

20 Ağustos 2024 SalıSayı: 5855

*1 Ocak 2024 tarihi itibari ile geçerli olacak reklam ücretleridir.

MEDİ Medya Reklam Yönetim Danışmanlık İletişim Hizmetleri 
San. ve Tic. Ltd.Şti. adına

İMTİYAZ SAHİBİ
MEVLÜT AKTAN

Yıl: 15

RESMi iLAN
Sütun/cm. 140,00 TL

Fındık üreticileri "hasat filesi" ile maliyeti azaltıyor
Üreticilerden

Hamit Kırbaş Alioğlu, "Fi-
leyle hasat sayesinde işçi
maliyetlerimiz düştü, ürün
kalitemiz arttı. Bahçedeki
yabancı otları temizleme
işlemi bu sistem saye-
sinde bir defaya iniyor, ay-
rıca benzin masrafında da
tasarruf ediyorum." dedi.

Karadeniz Bölgesi'nin
en önemli tarım ürünlerin-
den fındıkta artan maliyet-
leri düşürmek isteyen
üreticiler, hasat filesine yö-
neliyor. Tekkeköy Kayma-
kamı Enver Hakan
Zengince, bölgedeki fındık
üreticilerini ziyaret ederek
hasat filesi sistemini ince-
ledi.Zengince, AA muha-

birine yaptığı açıklamada,
fileyle hasat yönteminin
fındık dallarının ve ocakla-
rının zarar görmeden top-
lanmasını sağladığını
belirterek, "Ayrıca zemin-
deki bitki örtüsü ve birik-
melerin önlenmesiyle
üretime büyük katkı sağla-
nıyor." dedi. Tekkeköy İlçe
Tarım ve Orman Müdürlü-
ğünde görevli ziraat mü-
hendisi Filiz Turna da
hasat maliyetinin düşürül-
mesinin yanı sıra nemin ve
yağmur suyunun uzaklaş-
tırılmasının sağlandığını
dile getirerek, "Bu sayede
aflatoksin oluşumuna da
engel oluyor. Meyvenin
kendiliğinden olgunlaşıp

filenin üzerine düşmesi ya
da dalı hafifçe silkeleme-
nizle meyvenin düşmesi,
randımanı da büyük öl-
çüde artırmaktadır." diye
konuştu.

Yağbasan Mahalle-
si'nde 3 yıl önce 20 dö-
nümlük fındık bahçesinde
hasat filesi kullanmaya
başlayan Hamit Kırbaş Ali-
oğlu da bu yöntemle hem
maliyetlerini düşürdüğünü
hem de ürün kalitesini ar-
tırdığını söyledi.Alioğlu,
"Fileyle hasat sayesinde
işçi maliyetlerimiz düştü,
ürün kalitemiz arttı. 50 bin
lira olan masrafımız, 5-6
bin liraya kadar düştü.
Hasat öncesi bahçedeki

yabancı otları temizleme
işlemi bu sistem saye-
sinde bir defaya iniyor, ay-
rıca benzin masrafında da
tasarruf ediyorum. Eşimle
birlikte gerekirse hiç işçi
almadan hasat yapabiliyo-
ruz. Fındığım file saye-
sinde zarar görmeden
kurumuş halde toplanı-
yor." ifadelerini kullandı.

Hasat filesi kullanan
üreticilerden Ali Yılmaz da

"Yevmiyelerin 1200-1300
lira olduğu bu dönemde
file sistemi uzun vadede
büyük tasarruf sağlıyor. 8
ton fındık toplanan bir dö-
nemde 300 bin lira yev-
miye ödemektense 200
bin lira masrafla 30-35 dö-
nümlük tarlayı fileyle kur-
tarmak mümkün. Fileyi
ağustos başında seriyoruz
ve eylül ortasına kadar
kaldırmıyoruz." dedi. AA
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Sosyal çevreniz ve iş kollarında farklılaşmanın
önemini kabul etmeli, eski alışkanlık ve beklenti-
lerden uzaklaşmalısınız.

Kariyerinizde önemli kararlar alırken mantıklı ve yeni-
likçi bir yaklaşım benimsemelisiniz. Teknolojik gelişme-
ler ve yeni sorumluluklarla ilgili düşünmek, size maddi
ve manevi kazançlar sağlayabilir.

Karar almak zor olabilir, ancak şartların bu sefer daha
net ve belirgin olduğunu anlayabilirsiniz. Eğitim ve
maneviyat alanında yeni fırsatlar ve çözümler bulabilir-
siniz.

Kaygılı ve kararsız konulara odaklanıp, yeni plan-
lar yaparak zorlukların nedenlerini anlamaya çalış-
malısınız.

Duygusal ilişkilerinizde kalite ve güven ara-
yışındasınız, bu yüzden zorlayıcı insanlarla
olan ilişkilerinizi gözden geçirin. 

Sorunlarınızı suçlu aramak yerine kendi alışkanlıklarınıza
odaklanarak çözebilirsiniz. Yeni sorumluluklar alıp eski
zorluklardan kurtulmalısınız; iş değişikliği ve girişimcilik
fırsatlarını değerlendirin. 

Duygularınızı anlamlandırmakta zorlanabilirsiniz, bu
yüzden kendinizi sıkıştırmamalı ve sakin kalmalısınız.
Finansal planlamalar ve harcamalar konusunda dik-
katli olmalısınız.

Hassasiyetlerinizi göz önünde bulundurarak yeni
kararlar alabilirsiniz. Evlilik, ev düzeni ve yaşam ko-
şulları gibi konularda değişiklikler yapabilirsiniz. 

Dostlarınızın gerçek yüzleri ortaya çıkabilir ve ace-
leci tutumlarınızın yanlışlarını daha net görebilirsi-
niz. Bu farkındalığı daha güçlü ve gerçek ilişkiler,
ortaklıklar için kullanmayı öğrenmelisiniz. 

Maddi konularda dikkatli olmanız ve tasarruflu ha-
reket etmeniz önemli olacaktır. Riskli yatırımlardan
kaçının ve tecrübeli kişilerle görüşerek hareket
edin. 

Geçmişten gelen etkilerle yüzleşebilir ve değişim için
yeni bir başlangıç yapabilirsiniz. İşiniz, tarzınız ve alışkan-
lıklarınızda köklü değişiklikler yaşanabilir. 

Dostlarınızla uyumsuzluk yaşayabilir, beklenmedik iti-
raflarla karşılaşabilirsiniz; hislerinizi ve rüyalarınızı dik-
kate alın. İnternet üzerindeki arkadaşlıklarınızı ve
sosyal medya paylaşımlarınızı gözden geçirin. 

Müzelerdeki eserler yapay zeka destekli 
DNA uygulamasıyla kimliklendirildi

KüLTüR ve Turizm Bakanlığı, Kültür Varlıkları ve
Müzeler Genel Müdürlüğü, müzelerde teşhirde ve de-
polarda bulunan 254 bin 698 eseri yapay zeka des-
tekli "DNA uygulaması" ile kimliklendirdi.

Kültür ve Turizm Bakanlığı, Kültür Varlıkları ve Mü-
zeler Genel Müdürü Birol İnceciköz, bakanlığa bağlı
müzelerdeki eserlerin korunması ve geleceğe miras
bırakılması amacıyla başlatılan "Tarihi Eserlerin Gü-
venliği İçin Kimliklendirilmesi Projesi"ne ilişkin AA mu-
habirine açıklamada bulundu.

Türkiye'deki tüm müzelerde sikkeler hariç toplam
2 milyon 860 bin eser bulunduğunu belirten İnceci-
köz, Kültür ve Turizm Bakanı Mehmet Nuri Ersoy'un
talimatıyla kültür varlıklarının yurt dışına kaçırılması ile
mücadele ve eserlerin kimliklendirilerek envanterinin
çıkarılması için çalışma başlattıklarını söyledi.İnceci-
köz, çalışmanın birinci etabında müzelerin teşhirinde
bulunan 103 bin 816 eserin tamamının kimyasal kim-
liklendirmesini yaptıklarını, ardından depolarda çalış-
maya başladıklarını belirterek, şunları kaydetti:

"Müzelerimizin depolarındaki 150 bin 882 eseri ta-
mamlamış durumdayız. 2028'e kadar depolarımızda
bulunan tüm eserlerimizi hem kayıt altına alacağız
hem de dijital kimliklendirmeyle bu eserlerin bize ait
olduğunu belli etmiş olacağız. Sayın Bakanımızın tali-
matlarıyla çok önemli büyük bir proje daha başlattık.
İsmi 'Geleceğe Miras'. Özellikle kazı başkanlarımızın,
kazı çalışma faaliyetlerini yoğunlaştırması üzerine ku-
rulu bir sistem. Kazılardan çıkarılan eserler konser-
vasyonu yapılarak müzelerimize sergilenme amacıyla
getiriliyor. Eser sayısı 2028'e kadar mutlaka artacaktır.
Biz yeni bulduğumuz eserler de dahil olmak üzere
2028'e kadar bu işlemi tamamlamayı
hedefliyoruz."İnceciköz, eserlere DNA kodunun yük-
lendiği çalışmanın yerli ve milli olduğunu belirterek, şu
bilgileri verdi:

"Kullandığımız maddede önemli kimyasallar var.
İçinde yapay zeka algoritması ile oluşturulan DNA iz-
lerinin olduğu, gözle görülmeyen, hissedilmeyen bir
tür madde. 

Her eserin kendi kimlik kartı bilgilerini işledikten
sonra, eserin uygun bir yerine, esere de zarar verme-
yecek şekilde bir imza bırakmış oluyoruz. Siz bunu
elle hissedemez, gözle göremezsiniz. Ultraviyole ışıkla
orada bir bilgi olduğunu da tespit edemezsiniz.
Bunun kendine ait okuyucu sistemleri var. Ancak bu
sistemler üzerinden o eserdeki iz görülebilir."Anadolu
Ajansı (AA), Anadolu Medeniyetleri Müzesinin tam gü-
venlikli eser deposunda, restoratör ve konservatörle-
rin, proje kapsamında eserlere DNA kodlaması
yöntemini nasıl uyguladığını görüntüledi.

Önlük ve eldivenlerini giyen ve güvenlik amacıyla
kişisel eşyalarını bırakan restoratörler, depoya müze-
nin güvenlik görevlileri eşliğinde geçiyor. İşlem sırası
bekleyen eseri alarak inceleyen restoratörler, her ürü-
nün envanter numaralarını ve farklı açılardan fotoğraf-
larını çekiyor.

Ardından dijital ve manuel olarak esere inorganik
nanoteknolojik madde süren görevliler, kimliklendir-
menin tamamlanması için kimyasal işaretlendirme iş-
lemini yapıyor ve esere DNA kodu koyuyor.

Eser, verilerle Müze Ulusal Envanter Sistemine
(MUES) sadece sorumlu yetkililerin ulaşacağı şekilde
kaydediliyor. aa

YUnUsEMRE Bele-
diye Başkanı Semih Bala-
ban, Manisalıların uğrak
noktalarından birisi olan
Süreyya Tabiat Parkı’nı
ziyaret etti.

Vatandaşlar, Sü-
reyya’yı yeniden hizmete
açan Başkan Balaban’a
teşekkür etti.

Yunusemre Belediye
Başkanı Semih Balaban,
Manisalıların nefes aldığı
yerlerin başında gelen

Süreyya Tabiat Parkı’nda
vatandaşlar ile buluştu.
Ziyarette Başkan Bala-
ban’a Belediye Başkan
Yardımcısı Ali Gök, Özel
Kalem Müdürü Seyit Ali
Özmen ve MAYEB Genel
Müdürü Cahit Kaplan
eşlik etti. Vatandaşların
yoğun sevgi gösterisinde
bulunduğu Başkan Bala-
ban, Manisa Azerbaycan
Kültür ve Danışma Der-
neği ile halkoyunu göste-

risi sergileyen Perde
Sahne Sanatları Spor Ku-
lübü ekibiyle de buluştu.

Parkta piknik yapan
vatandaşlar Süreyya’yı
yeniden hizmete kazandı-
ran Başkan Balaban’a te-
şekkür etti.

YanGın RİsKİnE
KaRŞı VaTanDaŞLaRı

UYaRDı
Alanda bulunan vatan-

daşlarla zeybek oynayan
Başkan Balaban mevsim

normalleri üzerinde sey-
reden sıcaklıklar nede-
niyle yangın riskine karşı
da uyarılarda bulundu. 

Belediye Başkanı Ba-
laban, “Geçtiğimiz ay
hemşehrilerimizin hizme-
tine sunduğumuz Sü-
reyya Tabiat Parkı
ilçemize büyük bir soluk
getirdi. Aileleriyle birlikte
doğayla iç içe piknik
yapan vatandaşlarımızı
ziyaret ettik, sofralarına
misafir olduk.

Yaptığımız sohbet-
lerde Süreyya Tabiat Par-
kı’nı hizmete
sunduğumuz için bizi tak-

dir eden hemşehrilerimize
teşekkür ediyorum. 

Malum yaz ayları. Ha-
valar sıcak. Ülkemizin çe-
şitli, noktalarından gelen
yangın haberleri hepimizi
üzüyor. Unutmayalım ki
mesire alanlarında man-
gal yapmak, ateş yakmak
yasak. Açıklanan kural-
lara uyalım. Mesire alan-
larımızı temiz bırakalım. 

Piknik alanlarında
unutulan bir şişe onlarca
hektarlık ormanı yok ede-
biliyor. 

Lütfen ülkemizin akci-
ğerlerini koruyalım” dedi.
Haber Merkezi 

kutlanacak… Birbirinden ünlü isimler Kent Meydanı’nda Salihli halkıyla buluşacak
Salihli’nin düşman işgalinden kurtuluşunun 102. yılı büyük bir coşkuyla 

Salihli’ye yıldız yağacak!

Cansu MERİÇ 
Manİsa’nın Salihli il-

çesinin düşman işgalinden

kurtuluşunun 102. yılı, bu
yıl da büyük bir coşku ve
gururla kutlanacak. Salihli

Belediyesi tarafından dü-
zenlenen Kurtuluş Haftası
Etkinlikleri kapsamında,
birbirinden ünlü isimler
sahne alacak. 8 gün bo-
yunca sürecek olan etkin-
likler 30 Ağustos’ta
başlayacak ve 6 Eylül’e
kadar devam edecek.

KOnsER PROGRaMı
BELLİ OLDU

Kurtuluş Haftası etkin-
likleri kapsamında gerçek-
leşecek olan konser
programı da belli oldu.
Programa göre konserler
2 Eylül Pazartesi günü
Gökçe konseriyle başlaya-
cak. Ardından 3 Eylül Salı
günü Nez ve Hakan Peker,
4 Eylül Çarşamba günü
Pera, 5 Eylül Perşembe
günü ise İrem Derici sahne
alarak Salihli halkına unu-
tulmaz anlar yaşatacak. 

Tüm konserler saat
21.00'de başlayacak. Ger-
çekleştirilecek 5 konsere
de halkın yoğun ilgi gös-
termesi bekleniyor.

Ayrıca, etkinlik süre-
since 30 Ağustos - 6 Eylül
tarihleri arasında çeşitli
stantlar da halkın hizme-
tinde olacak.

Başkan Balaban Süreyya’da
vatandaşla buluştu
Başkan Balaban Süreyya’da
vatandaşla buluştu
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AK Parti, yeni anayasa çalışmalarına hız verdi… AK Parti Genel Başkan Yardımcısı 
Hayati Yazıcı, ekim ayında bir anayasa çalıştayı düzenleyeceklerini duyurdu 
AK Parti yeni anayasa çalıştayı düzenleyecek!

AK PArti yeni anayasa
çalışmalarıyla ilgili çalıştay dü-
zenleyecek. Çalıştayda "Bir
anayasa yapımının yol haritası
nasıl olmalı? Yöntemi ne ol-
malı? AK Parti'nin bundaki
rolü nedir?' gibi konular müza-
kere edilecek.

AK Parti Genel Başkan
Yardımcısı Hayati Yazıcı, yap-
tığı açıklamada, A'dan Z'ye
yeni bir anayasanın Türkiye'de
siyaset kurumunun hep gün-
deminde olduğunu, özellikle
de partisinin kurulduğu gün-
den bu yana yeni bir anayasa
yapma arzusunu her plat-
formda dile getirdiğini ifade
etti.

Yazıcı, "Bu sırf bir arzu
değil, bu bir gerekliliktir.
Çünkü anayasa yapmak mille-
tin hakkıdır." dedi.

Milletin bugüne kadar ana-
yasa yapma hakkını kullana-
madığını söyleyen Yazıcı,
Cumhuriyet dönemi ve önce-
sinde yapılan anayasaların
olağanüstü koşullarda, 1961
ve 1982 anayasalarının ise
darbecilerce hazırlandığını an-

lattı.
"DOĞrU OLAN BirLiKtE 

YAPMAKtIr"

Yeni bir anayasanın gerek-
liliğine işaret eden Yazıcı,
şöyle devam etti:

"Anayasa bir ülkenin de-
mokratik görünüşünün veya-
hut güvencesinin fanusu
durumundadır. Böylesi önemli
bir metne Türkiye'de ihtiyaç
var. 

Değişikliklerle birlikte ana-
yasada yapılan düzenlemeler
arasında uyumsuzluk, kopuk-
luklar var bölümler arasında.
Keza yaptığımız değişikliğin
de bir uygulama süreci var. Bu
uygulamada gözlemlediğimiz
eksiklikler de var. 

Bütün bunları tartışmak,
müzakere etmek suretiyle
A'dan Z'ye yeni bir anayasa
yapma arzumuzu siyasi parti-
lerle, kamuoyuyla paylaşıyo-
ruz."

Yazıcı, bu hazırlıkların sa-
dece bugüne münhasır olma-
dığını, Kovid sürecinin
başından itibaren Cumhurbaş-
kanı Recep Tayyip Erdoğan'ın

talimatı doğrultusunda Prof.
Dr. Yavuz Atar başkanlığındaki
bilimsel kurulun bir taslak ha-
zırladığını anlatarak, "Çalışma
hazır, bir tarafta duruyor. Ana-
yasayı hep birlikte yapacağız.
Doğru olan da birlikte yap-
maktır, yani ülkenin anayasa-
sını büyük küçük demeden
hep birlikte katkı vermek sure-
tiyle gerçekleştirmektir." diye
konuştu.

"Bir ANAYASA 

YAPIMININ YOL 

HAritASI 

NASIL OLMALI?"

Hayati Yazıcı, yeni yasama
döneminin başlamasının ar-
dından yeni anayasayla ilgili
çalıştay düzenleyeceklerini
belirterek, "Siyasi ve Hukuki
İşler Başkanlığımız, Meclis
açıldığında ekim ayından itiba-
ren çalıştay yaparak 'Bir ana-
yasa yapımının yol haritası
nasıl olmalı? Yöntemi ne ol-
malı? AK Parti'nin bundaki
rolü nedir?' Bu konuları müza-
kere edeceğiz." dedi.

Yazıcı, katılımcıların hukuk,
kamu yönetimi, siyaset bilimi

ve sosyoloji alanındaki uz-
manlardan ve akademisyen-
lerden oluşacağını
vurgulayarak, şunları kaydetti:

"Uzmanların bir masa etra-
fında müzakeresiyle olacak.
Bilimsel bir toplantı gerçekleş-
tireceğiz. Onların görüşü ve
önerilerini alacağız. Bir ana-
yasa yapımının yol haritası
nasıl olmalı? Yöntemi ne ol-
malı? AK Parti'nin bundaki
rolü nedir? Nihayet tasarlanan
anayasanın mimarisi ve bu mi-
mariye uygun şekillenmesine
varıncaya kadar bu konuları
müzakere edeceğiz. Sonra
bunları rapora dönüştürüp,
partimizin yetkili organlarına
sunacağız. Diğer siyasi parti-
lerle de iletişim sağlanacak.
Onlarla da paylaşmak sure-
tiyle bir konsensus oluşursa
bu sürecin ilerlemesini ve Tür-
kiye'nin bunu başarmasını
arzu etmekteyiz. İnşallah bunu
gerçekleştireceğiz."

"Bir ArAYA GELiNirSE 

Bir OrtAK KOMiSYON 

KUrULUr"

Yazıcı, anayasa yapımına

ilişkin yöntemlerin müzakere
sürecinden sonra belirlenece-
ğini yineleyerek, "Bir araya ge-
linirse bir ortak komisyon
kurulur. 2011'de yapılan çalış-
maya benzer veya onun daha
da realize edilmiş şekline dön-
üştürülmek suretiyle bir ana-
yasa çalışmasını inşallah
gerçekleştiririz." dedi.

Eski TBMM Başkanı Cemil
Çiçek döneminde çalışan ko-
misyonun uzlaştığı maddelere
değinen Yazıcı, "O günün şart-
ları farklı. 

Yani bir mimari üzerinde bir
tartışma yapılmaksızın, mev-
cut maddeleri gözden geçir-
mek suretiyle sağlanan bir
konsensus. 

Onlar hak ve özgürlüklere
ilişkin. 

Hak ve özgürlükleri ilişkin
alanlarda çok fazla tartışma
da olmaz. 

Esas olan anayasanın dev-
let yönetimi için öngördüğü
mimari tasarı ve bu tasarının
içinin şekillendirilmesi, doldu-
rulması alanlarıdır. Bunları da
çözümleyecek ve bu konuda

çalışma yapmak suretiyle
somut şekle dönüştürecek bir
ortam yakalarız inşallah." ifa-
delerini kullandı.

Yazıcı, ihtiyaç duyulanın
kısa zamanda gerçekleştirile-
meyebileceğini anlatarak,
"Ama bu ihtiyaç gerçekten ül-
kenin çıkarlarına da hizmet
edecek bir niyetse, önünde
sonunda bu gerçekleşir.
Bugün olmazsa yarın olur.
Yeter ki çalışmamızla bu alana
katkı sağlamış olalım." diye
konuştu.

Yeni anayasanın Mecliste
kabul edilse dahi mutlaka mil-
letin onayından geçmesi ge-
rektiğini ifade eden Yazıcı,
"Baştan sona, birinci madde-
den son maddesine kadar bir
anayasa yapıyorsanız, bu ana-
yasa yapma hakkını kendinde
bulunduran aziz milletin ona-
yından mutlaka geçmesi gere-
kir. 

Aksi takdirde eksik olur.
Öyle bir anayasa da arzu edi-
len anayasacılık işlevini gör-
mek konusunda son derece
yetersiz kalır." dedi. AA
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Sedef hastalığı ve sedef romatizmasına dikkat

toPlumda yüzde 1-3
oranında görülen, deride kır-
mızı, kabarık ve üzeri sedef be-
yazı kabuklarla kaplı deri
keşfetmek ile tanımlanan sedef
hastalığı, bulaşıcı olmamasına
rağmen değişik hastalıkları te-
tikleyebiliyor.   

Tıp Fakültesi İç Hastalıkları
Ana Bilim Dalı Öğretim Üyesi
Romatoloji Bölümü’nden Prof.
Dr. Bünyamin Kısacık ile Deri
ve Zührevi Hastalıklar Ana Bilim
Dalı Başkanı Doç. Dr. Fatma
Elif Yıldırım, sedef hastalığı ve
sedef romatizmasını değerlen-
dirdi. 

Prof. Dr. Kısacık, sedef
hastalığının gerçekten çok zor
cilt hastalığı olduğunu, vücu-
dun her tarafını etkileyebildiğini
belirterek, “Ancak bizim için bu
hastalığın farklı tarafı sedef
hastalığının romatizmaya
neden olabilmesidir. Sedef has-
talarında ortalama 5-7 yıl son-
rasında sedef romatizması
gelişebilir” dedi. 

Hastaların büyük kısmında
önce sedef hastalığı, sonra ro-
matizma gelişirken bir kısmında
ise önce romatizma sonra
sedef ya da eş zamanlı iki
durum bir arada ortaya çıkabil-
diğine dikkat çeken Prof. Dr.
Kısacık, şöyle konuştu: 

“Bu hastalık herkeste ro-
matizmaya neden olmuyor.

Ancak farklı coğrafyalarda ya-
pılan çalışmalarda sedef hasta-
larının yaklaşık yüzde 20
kadarında sedef romatizması
gelişebildiği anlaşılmıştır. Sedef
romatizmasına yatkın sedef
hastaları, özellikle saçlı deride
sedefi olan hastalar ve tırnakla-
rında sedef tanılarına rastlanan
kişilerdir.” 

tanı ve tedavisi 
Sedef ve romatizma var

ise bu hastaların sedef romatiz-
ması tanısı aldığını anlatan
Prof. Dr. Kısacık, “Bazı kişilerde
önce romatizma sonra sedef
ortaya çıkmaktadır. Bu teşhiste
romatoloji uzmanının tecrübesi
önemlidir. Uygun eklem tutu-
lum şekillerine göre tanı kon-
maktadır” ifadelerini kullandı. 

Sedef romatizması tedavi-
sinin ekip işi olduğunu vurgula-
yan Prof. Dr. Kısacık, şöyle
devam etti: 

“Bazı hastalarda sedef
hastalığı baskınken bazı hasta-
larda ise romatizma daha bas-
kındır. Bu yüzden dermatoloji
ve romatolojinin iş birliği büyük
önem taşımaktadır. Hastalar
sıklıkla birlikte değerlendiril-
mekte ve tedaviye ortak karar
verilmektedir. Tedavide uluslar-
arası kılavuzların önerdiği yol şu
şekilde sıralanabilir: 

‘Hastaların hastalığı ve gi-
dişatı konusunda bilgilendiril-

mesi’, ‘Sedef hastalığına eşlik
eden diğer hastalıkların kont-
rolü’, ‘Kilo kontrolü ve egzer-
siz’, ‘Sedef romatizmasının
tutulum yerine planlanan ilaç
tedavisi’. 2000’li yılların başın-
dan itibaren ilaç tedavilerinde
çok önemli değişiklikler oldu.
Biyolojik tedavi dediğimiz çok
etkili ilaç tedavileri kullanmaya
başladık. 

Farklı tedavi alternatifleri
hem sedef hastalığına hem de
sedef romatizmasını çok etkili
ve hızlı olarak tedavi edebil-
mektedir. Sedef ve sedef roma-
tizması hastalarının tüm
sorunlarına ekip olarak yaklaş-
maya ve en doğru tedaviyi
verme çabamıza devam ede-
ceğiz.” 

Tıp Fakültesi Deri ve Zühr-
evi Hastalıklar Ana Bilim Dalı
Başkanı Doç. Dr. Fatma Elif Yıl-
dırım ise sedef hastalığının ço-
cukluk döneminde daha nadir
görülmekle birlikte her yaş gru-
bunda ortaya çıkabildiğine
vurgu yaptı. 

Hastalığın kesin nedeninin
henüz bilinmediğini, ancak or-
taya çıkmasında hem genetik
hem de çevresel faktörlerin bir-
likte rol oynadığına işaret eden
Doç. Dr. Yıldırım, sözlerini şöyle
sürdürdü: 

“Sedef hastalığı görünür
lezyonları nedeni ile hastaların
yaşam kalitesini önemli ölçüde
bozabilmektedir.

Yapılan araştırmalar sedef
hastalığının hayat kalitesini di-
yabet (şeker hastalığı), tansiyon
ve kalp hastalıklarına kadar yol
açabildiğini göstermiştir. Özel-
likle el, ayak, saçlı deri, genital
bölge gibi fonksiyonel öneme
sahip bölgelerde görülen deri
lezyonları hastaların yaşam ka-
litesini daha fazla bozabilmek-
tedir. Görünür bölgelerde olan
lezyonlar bulaşıcı sanılıp hasta-
lar toplum tarafından damgala-
nabilmektedir. 

Bu da zaten daha hassas
kişilik yapısına sahip sedef has-
talarını psikolojik açıdan daha
fazla etkileyebilmektedir. Yani

sedef hastalığı strese sebep ol-
makta, stres de sedef hastalı-
ğını tetikleyerek psikolojik
hastalıklarla sedef hastalığı ara-
sında çift yönlü bir etkileşim
oluşturmaktadır.” 

sadece deriyi
ilgilendirmiyor 

Günümüzde sedef hastalı-
ğına eşlik edebilen çok sayıda
hastalığın tespit edilmesinin as-
lında sedefin sadece deriyi ilgi-
lendirmekle sınırlı kalmayan
sistemik bir hastalık olduğu gö-
rüşünü desteklediğinin altını
çizen Doç. Dr. Yıldırım, şunları
kaydetti: 

“Yaygın deri hastalığı olan
sedef hastalarında kalp ve
damar hastalıkları, kalp krizi,
şeker hastalığı gibi sistemik
hastalıklara yakalanma riski
maalesef daha yüksektir. Sedef
hastalığı nadiren ‘Eritrodermik’
ve ‘Püstüler’ formları ile hayati
tehlike oluşturabilmektedir.
Kesin bir tedavisi bulunmayan
sedef hastalığının semptomları,
uygun yöntemler ile kontrol al-
tına alınarak, uzun süreli iyilik
hali sağlanabilmektedir. 

Sedef hastalığı tedavisini
planlarken cilt hastalıkları uz-
manının yanı sıra farklı uzman-
lık dallarının bir arada tedaviye
karar vermesi tedavi başarısını
artırmaktadır. 

Özellikle sedef hastalarında
gözlenebilen eklem tutulumu ki
buna sedef romatizması (pso-
riatik artrit) da denilmektedir
dermatolog ve romatolog iş bir-
liğini tedavide son derece
önemli kılmaktadır.” 

Sedef hastalığı iyileşir mi? 
Sedef hastalarının hekim-

lerine yönelttiği en merak edi-
len sorunun “Sedef hastalığım
iyileşir mi?” sorusu olduğunu
söyleyen Doç. Dr. Yıldırım, bu
sorunun kesin bir yanıtının bu-
lunmadığını ifade etti. 

ve ‘verdiğim tedavi ile yüzde
100 iyileşir’ değerlendirmeleri-
nin bulunduğunu bildiren Doç.
Dr. Yıldırım, hastalık seyrinin
hastadan hastaya değişkenlik
gösterdiğini belirtti. 

Doç. Dr. Yıldırım, “Kimi
hastada sedef hastalığı tama-
men kaybolabilmekte, kimi
hastada ise ara ara alevlenme
ara ara iyileşme dönemleri ile
seyredebilmektedir” uyarısında
bulundu. 

sedef Hastalığının
tedavisi nasıl yaPılır 

Sedef hastalığı tedavisine
karar verirken hastalığın şiddeti
ve sedefin hasta yaşam kalitesi
üzerine etkisinin belirlenmesi-
nin son derece önemli oldu-
ğunu belirten Doç. Dr. Yıldırım,
şu değerlendirmeyi yaptı: 

“Genellikle vücudun yüzde
10’undan daha azında lezyon-
lar bulunmakta ise krem tedavi-
leri uygulanmaktadır. Ancak
hastanın yaşam kalitesini etki-
leyen el, ayak, genital bölgele-
rinde lezyon var ise veya krem
tedavileri ile hiç düzelme sağla-
namamışsa hastalarda krem
tedavisinin yanı sıra sistemik
tedavi olarak adlandırdığımız
ilaçlar ve iğneler tedavide kulla-
nılabilmektedir. 2000’li yılların
başında geliştirilen biyolojik te-
davi olarak adlandırdığımız ilaç-
lar ile son zamanlarda sedef
hastalığı daha az yan etki ile
daha etkili bir şekilde tedavi
edilebilmektedir. Tabi tedavi
planı yapılırken hasta ile her
hastaya göre farklı şekilde te-
davi planı belirlenmektedir. Yine
tedavi planlanırken daha önce
de belirttiğim gibi eklem tutulu-
munun romatoloji uzmanı bir-
likte değerlendirilmesi son

derece önemlidir.” 
Doç. Dr. Yıldırım, sedef

hastalarının tansiyon, kalp has-
talıkları ve şeker hastalığına
daha yatkın olmaları nedeni ile
beslenmelerine dikkat etmeleri-
nin çok önemli olduğunu söy-
ledi. 

Hastaların kesinlikle yeme-
mesi gereken bir besin olma-
makla birlikte sağlıklı
beslenmelerinin çok önemli ol-
duğuna dikkat çeken Doç. Dr.
Yıldırım, uyarılarını şöyle sıra-
ladı: 

“Aşırı kilo alımından kaçın-
maları gerekmektedir. Kilo artışı
sedef hastalığını şiddetlendire-
bildiği gibi sedef hastaları kilo
almaya daha yatkındır. Bu ne-
denle fast food, karbonhidrat
ağırlıklı beslenmeden hastaların
kaçınması gerekmektedir. Alkol
ve sigara kullanımı sedef hasta-
lığını şiddetlendirmektedir.

Bazı ilaçlar sedef hastalığını
şiddetlendirebildiği için ilaç kul-
lanımına son derece dikkat
edilmelidir. Sedef hastalığını te-
tiklediği düşünülen ilaçlar ara-
sında sistemik alınan kortizon,
lityum, bazı tansiyon ilaçları,
mantar tedavisinde kullanılan
ilaçlar ve aspirin bulunmaktadır.
Beta hemolitik streptokok en-
feksiyonları gibi bazı enfeksi-
yonlar hastalığı
şiddetlendirmekte veya tetikle-
yebilmektedir. Bu nedenle el yı-
kama gibi genel hijyen
kurallarına dikkat edilmelidir.”
iHa 

Pediatrist Aysel Açık-
gözoğlu, güneş (sıcak) çarp-
ması açısından özellikle 5 yaş
altı çocuk ve bebeklerin daha
yüksek risk altında olduğunu
söyledi. 

Aşırı sıcakların sürdü-
ğünü, bu yüzünden ebeveyn-
lerin hem dikkatli hem de
muhtemel bir güneş çarpma-
sında doğru ilk yardım uygula-
malarını bilmeleri gerektiğini
belirten Uzm. Dr. Açıkgözoğlu,
“Sıcak çarpması olan çocukta
ilk yapılması gereken vücut
ısısının düşürülmesidir. Ancak
bunun için soğuk suya dal-
dırma yöntemini titremeye ve
ajitasyona neden olduğu için
mecbur kalmadıkça tavsiye
etmiyoruz” dedi.   

BeBek ve çocuklar 
risk gruBunda 

Doktorlar özellikle güne-
şin en dik geldiği 11.00-15.00

saatleri arasında güneşe çıkıl-
maması, dikkatli olunması
uyarılarını sürekli tekrarlarken,
Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları
Uzmanı Dr. Aysel Açıkgözoğlu,
güneş çarpması vakalarında
artış olduğunu ifade etti.

Sıcak çarpmasının uzun
süreli yüksek sıcaklık veya
güneş ışınlarına maruz kalındı-
ğında en hassas grupta olan
bebek-çocuk ve yaşlılar ile
kronik rahatsızlıkları olanları
etkilediğini hatırlatan Uzm. Dr.
Açıkgözoğlu, şöyle konuştu: 

“Güneş sadece sıcağıyla
değil ışınıyla da çarpıyor.
Ölüme varan ciddi sağlık so-
runlarına yol açabiliyor. Sıcak
aşırı terlemeye, aşırı terleme
sıvı ve tuz kaybına, bu da kan
basıncının düşmesine neden
oluyor.  

Güneş ışınlarına direkt
maruz kalındığında sıcak

çarpmasına bir de ışınların
olumsuz etkisi ekleniyor.
Güneş çarpması dediğimiz bu
durumda ultraviyole ışınları
beyindeki termoregülasyon
(beden ısısı ayarlama merkezi)
merkezini etkileyip bozabiliyor.
Sıcak karşısında terlemeyi ve
buharlaştırmayı artırarak vücut
ısısının düşmesini sağlayan bu
merkez çocuk da yetişkin de
olsa işlevini yapamaz hale ge-
liyor ve vücut soğutulamıyor.
Güneş (sıcak) çarpması dedi-
ğimiz tablo ortaya çıkıyor.

Bu tabloda; vücut ateşi
yükselir, terlemede değişiklik-
ler gözlenir. Ciltte kuruluk, kı-
zarıklık oluşur, kusma bulantı
görülür. 

Nabız yükselir, halsizlik,
baş ağrısı, baş dönmesi, ser-
semlik hali olur. Nefes alma
değişir. Zihin karışıklığı, ba-
yılma diğer önemli belirtilerdir.

Uzun süredir devam eden aşırı
sıcaklardan her yaş grubu az
ya da çok etkileniyor.

Ancak sıcak çarpması açı-
sından özellikle 5 yaş altı
çocuk ve bebekler daha fazla
risk altındadır. Bu belirtiler ko-
nusunda anne babalar dikk-
katli olmalı, benzer belirtiler
gördüklerinde doğru ilk yar-
dımı uygulamalıdır.” 

sıcak çarPmasında 
ilk yardım 

“Sıcak çarpması olan ço-
cukta ilk yapılması gereken
vücut ısısının düşürülmesidir”
diyen Uzm. Dr. Açıkgözoğlu
şu uyarı ve önerilerde bu-
lundu:   

“Bebek ya da çocuğun
ateşini düşürmek için soğuk
duş yaptırma yöntemini titre-
meye ve ajitasyona neden ol-
duğu için mecbur kalmadıkça
tavsiye etmiyoruz. 

Öncelikle klima ve fanlarla
oda ısısı düşürülmeye çalışılıp,

bebeğin ve çocuğun kıyafet-
leri çıkarılmalı. Ilık su ile ıslatıl-
mış bezler ile koltuk altlarına
kasıklara ve alına uygulama
yapılmalı, ılık su püskürtülmeli.

Çocuğun şuuru açık, ken-
dinde ise su veya varsa tuzlu
ayran içirilebilir. Bilinci kapalı
bir çocuğa ağızdan sıvı veril-
memelidir. Eğer bilinci kapalı
ise en yakın sağlık kuruluşuna
başvurulması gerekmektedir.” 

Öte yandan Uzm. Dr.
Açıkgözoğlu güneş çarpma-
sına karşı alınacak önlemleri
de hatırlattı.

Güneş çarpmasına karşı
genel kuralların yetişkinler için
de benzer olduğunu belirten
Açıkgözoğlu, şunları söyledi: 

“Bebek ve çocukların D
vitamini sentezi için sabah
10’dan önce çıplak tenle gü-
neşlenmesi sağlanabilir.
11.00-16.00 saatleri arasının
riskli olduğu unutulmamalı. Dı-
şarı çıkıldığında gölge yerler

tercih edilmeli, şapka kullanıl-
malı.

Giysiler pamuklu, ince,
açık renkli olmalı. 

Yeterli sıvı tüketimi sağlan-
malı, gün içinde imkanlar öl-
çüsünde ılık duş almaları
sağlanmalı. Küçük çocuklarda
sıcak çarpması ve ısıya bağlı
ölümler, anne babaların eğitimi
ile önlenebilir.” 

Yazın kapalı arabaların içi-
nin hayati risk oluşturacak
kadar ısındığını hatırlatan Dr.
Açıkgözoğlu “Küçük çocukla-
rın kapalı arabada yalnız bıra-
kılmasının riskinin bilinmesi
gerekir.

Camlar çatlamış veya
araba gölgede olsa bile, sıcak
havalarda bir kişiyi park edil-
miş bir arabada bırakmak gü-
venli değildir. 

Arabanız park edildiğinde,
bir çocuğun içeri girmesini ön-
lemek için kilitli tutun” diye ko-
nuştu. iHa 

“Güneş çarpması olan çocuğunuza sakın
soğuk duş yaptırmayın”
“Güneş çarpması olan çocuğunuza sakın
soğuk duş yaptırmayın”
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Manisa FK Akademi’de haftanın
sonuçları belli oldu

Burhan AKDEMİR 
MANİSA Futbol Kulübü Akademi

Takımları Gelişim Ligleri’nde Mani-
sayı etti. Elit A Ligi’nde mücadele
eden U17 Takımı, deplasmanda Ga-
ziantep FK’yı 2-1 mağlup ederek se-
zona galibiyetle başladı. Elit B
Ligi’nde yer alan U19 Takımı ise dep-
lasmanda UO İstanbulspor’a 3-0
kaybetti.

Gelişim Ligleri U19 Elit B Ligi 1.
hafta mücadelesinde Manisa Futbol
Kulübü U19 Takımı, deplasmanda
Uğur Okulları İstanbulspor’a konuk
oldu. U19 Takımı, mücadeleden 3-
0’lık yenilgiyle ayrıldı.

U17 Takımımız sezona galibiyetle
başladı

Geçtiğimiz sezon namağlup U17
Türkiye Şampiyonu olan U17 Takımı,

Gelişim Ligleri U17 Elit A Ligi ilk ma-
çında deplasmanda Gaziantep Fut-
bol Kulübü’ne konuk oldu. Gençler,

rakibi Ahmet Aras Güngör ve Oğuz
Taşkın’ın golleriyle 2-1 mağlup ede-
rek sezona galibiyetle başladı.

Milli Güreşçimiz Enes Kamal 
Dünya Şampiyonası’nda 

MANİSA Büyükşehir Belediyespor
Kulübü Güreş takımının Milli Sporcusu
Enes Kamal, Ürdün’ün Amman ken-
tinde, 19-25 Ağustos tarihleri arasında
düzenlenecek olan U-17 Dünya Şampi-
yonası’nda mücadele edecek.

U-17 Dünya Güreş Şampiyonası Ür-
dün’ün Amman kentinde düzenleniyor.
19-25 Ağustos tarihinde gerçekleştirile-
cek olan şampiyonada sporcular ser-
best ve grekoromen stilde mücadele
edecek. Manisa Büyükşehir Belediyes-
por’un başarılı güreşçisi Enes Kamal da
şampiyonada ülkemizi temsil edecek.
Grekoromen stilde 58 kilogramda müca-
dele edecek Kamal’ın yanı sıra şampiyo-
nada ülkemizden toplam 10 sporcu yer
alacak. Haber Merkezi 

Manisalı genç yetenek Türkiye şampiyonu oldu 
Cansu MERİÇ
DENİZLİ’DE 8, 13

Ağustos tarihleri ara-
sında düzenlenen görme
engelliler Türkiye Satranç
Şampiyonası'na Manisa
görme engelliler Spor ku-
lübü katıldı.

Takımın en genç
sporcusu 2015 doğumlu
Fatih Veliler hem gençler
kategorisinde hem de
1500 UKD altı kategori
de yarışarak dokuz ma-
çından altısını alıp iki ka-
tegoride de Türkiye
ikincisi oldu. 

Minikler kategorisi

bulunmamasına rağmen,
kendinden yaşça büyük
usta oyuncularla yaptığı

müsabakaların altısını ka-
zanarak Ülkemizin en
minik Türkiye şampiyonu
olma unvanını elde etti.

Kulüp Başkanı Meh-
met Göktaş, görme en-
gelli minik sporcuyu
Türkiye çapında elde et-
tiği bu başarıyı kutlaya-
rak ailesine ve kendisini
yetiştiren hocalarına te-
şekkür etti.

Başkan Göktaş aynı
zamanda minik sporcuya
gerekli desteğin verilmesi
halinde, Fatih'in ileride
dünya çapında bir
sporcu olacağına inandı-

ğını söyleyerek özellikle
yerel yöneticilerden Fa-
tih'in gelişmesi için des-
tek istedi.

Başkan Göktaş Fa-
tih'in kendinden yaşça
büyük abilerini, ablalarını
kolaylıkla yenebildiğini
söyleyerek Fatih için yet-
kililerden destek istedi. 

Spor Kulübü'nde çe-
şitli kursların yanında
Satranç kursunun da en
kısa sürede açılacağını
söyleyen Başkan Meh-
met Göktaş genç görme
engellileri de spor kulü-
büne davet etti. 

Recep Alperen Aktaş'tan
gümüş madalya   

TÜRKİYE Taekwondo
Federasyonu'nun faaliyet
programında yer alan
Gençler Türkiye Taek-
wondo Şampiyonası, 75
ilden 800 kulüp ve 2 bin
500 sporcunun katılımıyla
Kastamonu'da yapıldı.
Şampiyonada Manisa'yı
temsil eden Yunusemre Be-
lediyespor'un sporcusu
Recep Alperen Aktaş, +78
kiloda Türkiye 2'ncisi oldu.
Genç yetenek, elde ettiği
gümüş madalya ile 31

Ağustos'ta Konya'da yapı-
lacak Dünya Şampiyonası
Milli Takım Seçmeleri'nde
mücadele etme hakkını ka-
zandı. Başarılı taekwon-
docu, seçmelerde birinci
olup Gençler Dünya Şam-
piyonası'nda ülkemizi tem-
sil edeceğine inandığını
söyledi.  

Gururlu olduklarını belir-
ten Yunusemre Belediyes-
por Taekwondo Antrenörü
Serap Aydeniz de sporcu-
sunu tebrik ederek, "Yeni

hedefimiz Dünya Şampiyo-
nası'na katılmak. Bizlere
destek olan herkese teşek-
kür ediyoruz" ifadelerini
kullandı. İHA 
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